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Prevzel je 
odgovorno 
nalogo

Že v p re jšn ji številki glasila 
smo vas seznanili s sklepom DS 
DO, da je bil za d irek torja  DO 
SŽ Veriga Lesce izvoljen tov. 
Pavel Noč, dipl. ing. Čeprav ga 
vsi dobro poznam o, ne bo od
več, če m u zastavim o nekaj 
vprašanj.

S 1. septembrom ste bili iz
voljeni za direktorja delovne 
organizacije SŽ Veriga Lesce. 
Nove delovne dolžnosti ste za
čeli takoj opravljati. Po skle
pu DS DO naj bi v bližnji pri
hodnosti predložili koncept svo
jega dela. Kakšne bodo osnov
ne značilnosti tega programa?

Nove delovne dolžnosti sem 
pričel oprav lja ti praktično ne
kaj dni po izvolitvi za d irek tor
ja  delovne organizacije. P ri
znati pa m oram , da odločitev, 
da se p rijav im  za opravljanje 
tako  odgovornih del in nalog ni 
bila lahka, saj vsi vemo, da 
se nahajam o v  težkih  časih sta
bilizacije. Z ato  sem se že v tem 
času opredelil za koncepte svo
jega dela, p ri tem  pa mi je  z 
nasveti bistveno pom agal dote
dan ji d irek to r dipl. ing. Golc. 
P ri sedanjem  delu se je poka
zalo, da m oram  svoja predvi
devanja dopoln iti še z nekate
rim i važnimi stvarm i. Poudariti 
pa m oram  nasledn je  točke svo
jega bodočega dela:

— sp re jem an je  in  realizaci
ja p lanskih dokum entov za ob
dobje 1981— 1985 za posamezne 
tozde kot tu d i DO,

— dopolniti našo organizira
nost in s tem  dati osnovo za 
dopolnitev sam oupravne in po
litične organiziranosti v tozd in 
DSSS,

— dokončno uveljaviti si
stem  pridob ivan ja  dohodka ter 
delitve sredstev  za osebne do
hodke,

— vlagati napore v dosega
n je  p lan irane tekoče proizvod
nje, ki so pogoji za norm alno 
gospodarjenje,

— povezovati in razvijati 
dobre sam oupravne te r dohod
kovne odnose m ed DO v SOZD 
Slovenske železarne in tudi z 
drugim i DO v  občini in izven 
nje.

Na svoj p rogram  bi želel 
pripom be, ki pa naj ne bi izzve
nele kot k ritik a , am pak ko t do
polnitev k skupnem u delu.

Kot direktor DO ste se go
tovo takoj srečali pri svojem  
delu s številnim i težavami. Na 
katere bistvene probleme ste 
naleteli v  septembru?

V obdobju gospodarske sta 
bilizacije problem ov ne m an j
ka. Med največjim i so p ra v  go
tovo osk rba  s surovinam i, n a ra 
ščanje stroškov proizvodnje in 
ne  nazadnje  nezadovoljivo do
segan je  proizvodnje v posam ez
n ih  tozdih ter nepridrževanje  
delovne discipline na splošno v 
naši delovni organizaciji.

P roblem  surovin in  rep ro - 
maiteriala smo razen n ek a te rih  
izjem  v  pretek lih  tednih  uspeli 
sp rav iti z naših dnevnih redov. 
Z arad i slabe oskrbe s s tra n i ne
k a te rih  dom ačih dobaviteljev 
smo to nadom eščali iz uvoza in 
d rug ih  virov, k a r  p redstav lja  
dodatno potrošnjo deviznih 
sredstev ; vendar so na vsak  na
čin boljši taki posegi, ko t da 
proizvodnja stoji.

P ri strošk ih  ugotavljam o 
strahov ito  rast, tako da jo  pri 
p rip rav i planskih  dokum entov 
za leto  1980 nism o predvidevali. 
Istočasno pa nastopa problem , 
da vzporedno zaradi stab iliza
cijsk ih  ukrepov nismo v  s tan ju  
poprav iti cen naših izdelkov. 
Tako stan je  nam  pogojuje do
seganje nižjega dohodka in  ne
v a rn o st nelikvidnosti.

P ri proizvodnji bi z zavze- 
te jšim  delom neka te rih  itozd 
lahko  dosegli boljšo proizvod
njo  in  to  ne sam o v fizičnem , 
am pak  predvsem  v finančnem  
pogledu. Mislim, da je  stab ili
zacijski program , ki smo ga sa
m oupravno sprejeli spom ladi, 
dokaj natančno opredelil n a 
loge posam eznih služb in  odgo
vorn ih  tovarišev , pa k ljub  te 
m u ne zasledimo povsod prave 
zavzetosti in spodbudnih  rezu l
ta tov .

D isciplina je v zadnjem  ob
dob ju  v  naši DO izredno naza
dovala in  mislim , da je  p o treb 
no tem u  naprav iti konec. To
variši, k i ne p riha ja jo  pravo
časno na delovno m esto, ga 
predčasno zapuščajo, m ed de
lovnim  časiom uhajajo  preko 
tovarn iške ograje, uživajo  al
koholne pijače, ne izvršu jejo  
svojih  delovnih nalog, so pri 
nas le zaposleni, delajo pa  bolj 
m alo. Mislim, da tak i ne  spa
dajo  v našo sredino, saj odje
dajo  k ru h  pridnim  in discipli
n iran im  sodelavoem. S tak im i 
p rim eri bomo m orali v  bodoče 
neusm iljeno obračunati.

Bliža se konec leta in že da
jemo ocene o poslovanju za le
to 1980. Kaj menite o poslov
nem rezultatu za letos?

Prognoziranje poslovnega re 
zulta ta  je dokaj dvom ljiva 
stvar. Na splošno pa po doseda
njih  skupnih prihodkih  lahko 
pričakujem o neki povprečen 
poslovni rezu lta t. Na vsak n a 
čin m oramo iz ostanka dohod
ka zadovoljiti vsem  tistim  po
trebam , ki srno jih  z gospodar
skim načrtom  za letošnje leto 
predvidevali, p ri tem  pa m o
ram o tudi upoštevati vse ob
veznosti, ki sm o jih  sprejeli v 
preteklem  obdobju.

Verjetno nas vse zanima 
vprašanje rasti osebnih dohod
kov, saj padec realnih OD pri
zadeva slehernega posamezni
ka. Kakšni so izgledi do konca 
leta glede na spremenjena do
ločila resolucije?

V prašanje osebnih dohod
kov je dokaj delikaten  problem  
v vsaki delovni organizaciji. V 
lanskem  le tu  smo beležili so
razm erno visoko ra s t sredstev 
za osebne dohodke, ki pa je  v 
letošnjem  le tu  z resolucijskim i 
izhodišči politično om ejena, saj 
je pogojena z ra s tjo  dohodka 
po tozd. K  dogovoru o uresn i
čevanju družbene usm eritve 
razporejan ja  dohodka v letu 
1980 se p rip rav lja  dopolnitev, ki 
za nekaj odstotkov om iljuje 
toga izhodišča pa tud i izvoz 
daje nekaj prednosti. Ce bi do 
konca leta u stvarili npr. za 19 
odstotkov večji dohodek ko t v 
le tu  1979, bd lahko  sredstva za 
osebne dohodke po tem  predlo
gu zvišali v  povprečju  za okrog 
18 odst. n a  lansko  leto. To zvi
šanje bi n am  dalo možnost 
kom pletne vpeljave novega si
stem a nag ra jevan ja . Tega sedaj 
uporabljam o le delno, po skle
pih sam oupravnih  organov smo 
v le tu  1981 dolžni uvesti do
sledno n ag ra jev an je  po delu. 
P ri vseh teh  predv idevan jih  je 
osnovni pogoj naraščan je  do
hodka, na  kate rega  pa vpliva
mo mi z našim  delom.

Pred nami je referendum, 
na katerem bomo sprejemali 
planske akte za prihodnje sred
njeročno obdobje. Kako ocenju
jete začrtane smeri razvoja v 
naših planskih aktih?

O bravnavanje in  sklepanje 
o p lansk ih  dokum entih za ob
dobje 1981 do 1985 ima ta k  po
m en, da se včasih tega sploh 
ne zavedam o, saj z njim i dolo
čam o našo prihodnost in  to  ne 
sam o za n adaljn je  petletno ob
dobje, am pak za mnogo daljše 
obdobje. Zavedati se m oram o, 
da  sprem in jan je  program ov, 
oprem e itd. n im a samo k ra tk o 
ročn ih  učinkov. Zato ti doku
m enti niso s tvar samo n ek a te 
rih , am pak nas vseh. R ezultati 
referendum a bodo pokazali na
šo sam oupravno zrelost te r  p ri
padnost delovnem u kolektivu  in 
naši skupni prihodnosti.

Velik problem je neskladje 
med planiranimi investicijami 
in razpoložljivimi sredstvi za 
prihodnje srednjeročno obdob

je. Pojavlja se problem, da bo 
plan investicij le »spisek želja«, 
vemo pa, da to ne bi smel biti, 
zato bo treba realizacijo neka
terih podaljšati v obdobje po 
letu 1985. Kako je pri nas?

V tem eljih  p lanov  posamez
nih tozd smo dokaj natančno 
opredelili p redvidene investici
je, ki smo jih  tud i ovrednotili. 
V končni fazi sm o ugotovili, da 
te  naložbe pokrivam o z lastni
mi sredstv i le v  polovični viši
ni, k ljub  tem u pa sm o še vedno 
med boljšim i v  SOZD Sloven
ske železarne. Izdelali smo re
balans naših investicij, ki pa 
zaradi vztrajianja posam eznikov 
ni dosegel želj enega uspeha. Za
to bo potrebno izdelati dokaj 
natančno prio rite to  bodočih in 
vesticij, ki bodo za osnovo im e
le naše finančne možnosti. P ri 
tem  ne smejo prev ladati m ne
n ja posam eznikov, am pak pro
gram i, ki n am  perspektivno 
prinašajo  boljši dohodek.

U redništvo

Montaža zaščitnih verig na delovni stroj



Nekaj misli o delavskem svetu 
delovne organizacije

Pod tem naslovom  nam era
vam povedati nekaj misli o na
šem delavskem  svetu  in o po
javih, ki ga sprem ljajo. P ri 
njegovem delovan ju  sodelujem  
že inekaij let, natančneje  dve 
m andatni dobi, zato sem im el 
dovolj priložnosti, da ga spo
znam. Seveda si ne domišljam, 
da vem  o n jem  vse, ker sem ga 
opazoval le z zoirnega kota 
predlagatelja  ali strokovnega 
sodelavca. U pam , da bom s 
tem prispevkom  pripom ogel k 
uveljavljanju  njegove prave 
vloge v celotnem  sistem u uprav
ljan ja  delovne organizacije.

Visi poznamo več v rst delav
skih svetov, zlasti delavske sve
te tozd, DO in SOZD, ki se med 
seboj v načelu ne razlikujejo, 
saj vsi tem eljijo  na delegat
skem principu, pa vendar so 
med njim i p recejšn je  praktične 
razlike. Tu p redvsem  želim po
udariti razliko m ed delavskim i 
sveti tozd in  cen traln im  delav
skim svetom, vsaj tako kot se 
kaže pri nas. Res, da imamo 
pri sestavi obeh  delegate, nekje 
delegate sam oupravnih  skupin, 
drugje delegate tem eljn ih  orga
nizacij, vendair sta  vpliv in or
ganiziranost teh  delegatskih baz 
bistveno različni. Sam ouprav
ne delavske skup ine  so in stitu 
cionalno in kadrovsko šibke, za
to se le redkokdaj posebej iz
raža stališče posam ezne skupi
ne. Očitno g re  torej za po
m anjkljivost delovanja dele
gatskega sistem a na  tem  nivo
ju, k a r je h k ra ti tud i znak 
slabše razvitega sam oupravlja
nja. Ta pom anjk ljivost im a 
m orda na d ru g i s tran i p red 
nost, k i se kaže v enotnosti od
ločanja, pri čem er je  treba  ta 
koj pojasniti, da se razvitost 
sam oupravnih delavskih skupin 
in enotnost odločanja v načelu 
ne izk ljučujeta ozirom a se ne 
bi sm ela izključevati. V to raz
m išljanje o delavskih  svetih  
tozd sem se spustil predvsem  
zato, da bi se nazorneje dalo 
pokazati drugo skrajnost, k i se 
pojavlja  pri delavskem  sve
tu  delovne organizacije. Rela
tivna sam oupravna razvitost te
m eljne organizacije kot celote, 
ki im a oporo v  zaključenem  
proizvodnem  procesu in pravni 
subjektiv iteti, pom eni v seda
njem  tren u tk u  določeno oviro 
za učinkovitejše in  sm otrnejše 
odločanje na  cen tra lnem  delav
skem svetu. V edeti nam reč m o
ramo, da je delovna organiza
cija sam ostojen ekonomski si
stem  in  tud i p ravn i subjekt, 
zato je  potrebno enotno odlo
čanje na višjem  in širšem n i
voju.

S tanje, ki sem  ga na kra tko  
poskušal zgoraj predstaviti, po 
m ojem  m nenju  ni kritično, za
gotovo pa ni perspektivno. M or
da bi bilo dobro , da se nekoli
ko ustavim  tu d i p ri razlogih. 
Ti so, kot v  večin i prim erov, 
objektivni ali subjektivni. Med 
prve bi lahko šteli relativno 
k ra tek  čas obsto ja  delavskih 
svetov na delegatskem  princi
pu, ki nedvom no te rja  zrelejši 
pristop k odločanju  v p rim er
jav i s sicer trid ese tle tn o  prakso 
delavskih svetov. Takega p r i
stopa se p rav zap rav  šele učimo 
in p rav  gotovo bo preteklo še

nekaj časa, da ga povsem osvo
jim o. N adalje gre za prem alo  
in včasih nejasno defin irane 
p risto jnosti v sam oupravnih  
splošnih aktih, ki so m ed d ru 
gim i tu d i posledica dokaj 
splošnih, včasih pa  tud i nelo
gičnih določb zakonov. Določba 
zakona o združenem  delu o na
činu odločanja delavskega sve
ta  delovne organizacije je, m i
lo rečeno, neživljenjska. P rav i 
nam reč, da delegacije v delav
skem  svetu soglasno odločajo o 
vprašan jih , o k a te rih  se delav
ci neposredno izjavljajo . Če 
drugega ne, po predhodnem  
neposrednem  iz jav ljan ju  n i po
treb n o  več nikakršnega sk lepa
n ja  n a  delavskem  svetu delov
ne organizaciji. K aj pa je  ne
posredno izjavljanje pa vsi ve
mo (zbor, referendum ). Očitno 
g re  za nekakšen besedni kom 
prom is med idejam i o čistem  
neposrednem  odločanju in  n o r
m alnem  odločanju po delegatih, 
ki je  sm otrnejše in  odgovor
nejše. Ta nejasnost je seveda 
povzročila zelo različne rešitve  
v posam eznih organizacijah, 
h k ra ti pa tudi težave. P r i
sto jnosti našega delavskega 
sveta  so trenu tno  form alno za
dovoljivo rešene, vsekakor pa 
bo nujno, da jih  preverim o in 
m u poskušam o tud i form alno  
omogočiti čim kvalite tnejše  de
lovanje. Sedanja rešitev nam 
reč še vedno dopušča ali celo 
sili v  cepljenje sil znotraj DO, 
k a r nedvom no slabi tud i vsa
ko tem eljno  organizacijo pose
bej in  n e  le DO ko t celoto.

O m enjenim  objektivnim  po
gojem  seveda p ridno  dodajam o 
naše osebne slabosti. N ikakor 
nočem o razum eti, da se n a  de
lavskem  svetu DO m oram o 
usk lajevati, saj se navzven, 
p ro ti občini, sozdu, panogi, re 
publik i, tu jin i, lahko ob rača
mo in delujem o le kot delovna 
organizacija. Ne nazadnje je  
tud i p ri bankah  kot ekonom 
ski sub jek t pom em bna le de
lovna organizacija. Iz tega bi 
lahko  zaključili, da je delavski 
svet DO zelo pom em ben p red 
vsem  ko t mesto usklajevanja , 
bodisi p ri določanju predlogov 
p lanov DO ali drugih skupn ih  
odločitvah. S ito ugotovitvijo  
da se nam reč ne znamo ali no 
čemo usklajevati. Posam ezni 
p rim eri iz letošnjega le ta  n a 
zorno kažejo, da tega nism o 
zmožni tu d i pri enostavnih  od
ločitvah. K ljub vezanem u m an 
d a tu  je  nam reč še vedno po
tre b n o  in  včasih nujno, da se 
delegacije usklajujejo. To ne
nazadn je  določa tudi s ta tu t. 
Zgodi pa se, da se posam ezna 
delegacija  togo drži sk lepov 
svojega delavskega sveta, za ra 
di česar je  onemogočen vsa- 
k ršn ji višji nivo odločanja ko t 
goli seštevek sklepov ozirom a 
soglasij n a  predlagani sklep. 
M islim , da je  tak šn o  obnašanje  
še na jm an j sam oupravno, saj 
se za n jim  običajno skrivajo  lo
kaln i in  osebni interesi. N ena
zadn je  je  tudi p ri popolnom a 
nespo rn ih  stališčih možno, da 
se n a  sam i seji fo rm ira u sk la 
jen  predlog in se ga da v  n a 
d a ljn jo  proceduro.

Zanim iv je še neki pojav . 
D elavski svet v  p re jšn ji m an 

datni dobi je  postav lja l stro
kovnim službah zahteve po po
polnejšem  m ate ria lu  in  pred
hodnem  defin iran ju  sklepov, 
ker se je večk ra t izgubljal v 
splošnih debatah. Brž pa, ko so 
strokovne službe za to poskrbe
le, so delegati v  pretežnem  
delu prišli ob besedo, sčasoma 
se je pojavila tu d i lagodnost. 
To je  zlasti očito p r i sedanjem  
delavskem  svetu, k je r dodatni 
predlogi m arsikoga vržejo iz ti
ra, že zaradi dejstva, da to ni 
tako ko t v m ateria lu . Lagod
nost je  hkrati tu d i huda ovira 
za že omenjeno usklajevanje. 
S tem  v zvezi m enim , da se 
mora povedati še nekaj, kar je  
m orda odločilen vzrok za ne

k a te re  konflik te na  delavskem  
svetu, ki sio hk ra ti tudi odraz 
širših  konfliktov. Ne znam o 
nam reč ločiti med strokovnim i 
iin družbenopolitičnim i odločit
vami. To zadeva tako  p red la 
gatelje  kot delegate. Mislim, da 
je škoda izgubljati besede o 
dejstvu , da vsi vsega ne m ore
mo vedeti. U pravljanje dela in  
poslovanja, kair je  tem eljna 
funkcija  delavskega sveta, po
gosto zahteva strokovno zelo 
zah tevne odločitve. Udeležen
ci odločanja (delegati in p red 
lagatelji) p ri tem  radi pozab
ljalo d rug  na drugega. Pozab
lja jo  nam reč, da s ta  vedno po
treb n i obe odločitvi, strokovna 
in družbenopolitična. Za prvo

m arajo poskrbeti predlagatelji 
po p rav ilih  svoje stroke, p ri če
m er pa  bi se m orali v  vsakem  
tren u tk u  zavedati, da je vsak 
predlog, strokovno še tako ne
oporečen, le papir, če ga dele
gati ne sprejm ejo  za svojega. 
To poistovetenje in teresov je 
nujno, da se s trokovna odloči
tev  izvede, h k ra ti pa se odpra
vljajo eventualni konflikti. Na 
drugi s tran i so pričakovanja 
delegatov, da se m ora razum eti 
vsaka podrobnost (povrhu ce
lo brez lastnega truda) p re tira 
na. P ri om enjenem  poistovete
n ju  oziroma družbenopolitični 
odločitvi pa svojo vlogo m orajo 
odigrati politične sile v tovar
ni.

O tej temi bi se še lahko 
razglabljalo, vendar je  za sedaj 
najbrž dovolj. Ne pričakujem  
stoodstotnega soglašanja z na
pisanim, kar sem  povedal že v 
uvodu, pač pa k ritične  odzive 
bralcev.

Miloš Janša

Napake na kenter škopcih
Pri sestav ljan ju  sidrnih  ve

rig  rabim o poleg verig  tud i 
različne vezne elem ente.

Veriga, ki veže sidro na lad 
jo, je sestavljena ponavadi iz 
desetih dolžin po 27,5 m etra. 
Vse te  dolžine pa  so vezane z 
veznim elem entom  ; p ri nas 
uporabljam o v  ta  nam en škopec 
sistem a kenter. Po svetu  se 
uporabljajo  še d rug i tip i ali pa 
tudi klasični verižni škopci, 
vendar im ajo zavarovalnice, ki 
ladje in  oprem o zavarujejo, 
na jra je  kenter sistem.

Na začetku in  koncu spoje
ne dolžine verige imamo še 
predgon in k ra jn ik . Šele na to  
pride sidro, ki pa  je  vezano na 
verigo s sidrnim  škopcem.

Verige izdelujejo  v več kva
litetah  in  prav  tak o  tud i vezne 
elemente. Ti vezni elem enti pa 
so lahko kovani ali uliti. U liti 
so glede n a  stroške  obdelave 
cenejši in zato ugodnejši, ker 
pri n jih  odpade obdelava s ko
vanjem  in toplim  preoblikova
njem. So pa v  p rim erjav i z od
litim i nekoliko boljši, ker im a
jo zaradi kovan ja  boljšo žila- 
vost in  raztezek.

No, kljub tem u  pa mi upo
rabljam o povečini odlitke. V 
zadnjem  času se pojav lja jo  ved
no večje težave p ri proizvodnji 
ulitih  škopoev. O dlitki so nor- 
m arno prevzeti po reg istru  in  
dobijo potreben a tes t s kem ič
no analizo in  m ehanskim i la s t
nostmi. T;i odlitk i gredo nato v 
delo po znanih operacijah; n a 
to  se toplotno obdelajo, pove
žejo v verigo in  preizkusijo.

P ri vlečenju na  preizkusno 
obrem enitev ne  sm ejo  im eti 
prevelikih t ra jn ih  raztezkov, 
na  spojnih delih  n e  sme priti do 
odpiranja ali pa  do loma. Tudi 
trgaln i preizkus, ki se občasno 
izvaja, m ora im eti zadovoljiv 
rezultat, kar pom eni, da lom  
lahko nastane n ad  predpisano 
obrem enitvijo.

V zadnjem  času so vedno 
bolj pogosti lom i že pod preiz
kusno obrem enitvijo . Prelom  je  
grob in  ima dendritno  obliko 
zrn, k ljub  tem u  da je  škopec 
predhodno norm aliz iran  in  na  
koncu poboljšan.

T a nenorm alna krhka zrna- 
tost pa na  izdelku ni ugotovlji
va brez preiskave pod m ikro
skopom  ali pa trgalnim  preiz
kusom .

U ltrazvok ali rentgen poka
žeta napake, kot so: lunker, 
m eh u rji ali zaliti1 pesek v  liti
ni, n i pa mogoče videti grobe 
s tru k tu re  ali izločenih k a rb i
dov. O blika takega prelom a je 
v idna na sliki.

Po natančnejši preiskavi 
smo ugotovili, da je  po k ris ta l
n ih  m ejah  izločen alum inijev 
n itrid , ki je izredno krhek.

Sedaj se pa pojavlja v p ra 
šanje, od kod v litin i toliko alu- 
mitnja. Ta alum inij se norm alno  
dodaja  v talino, da se zm an j
šu je  količina kisika v litin i, ki 
je posebno agresiven pri viso
k ih  tem pera tu rah . Ce je alum i
n ija  preveč, se veže z dušikom  
v n itr id  in  lom je  tu.

Postopek ulivanja pa je  ta k 
šen :

Ponovca drži po volum nu 
več, ko t je ena livna paleta , 
zato se u liva ponavadi štir ik ra t. 
Da tem p era tu ra  litine ne pade 
preveč, se le-ta dodatno ogre
va. S tem  segrevanjem  nastopa  
v ta lin i vedno več kisika, ki 
dela litino  penasto in zato im a 
odlitek  na koncu polno m e
hurčkov. P rav  nastanek  te h  pa 
preprečim o z dodajanjem  alu- 
m in ja  v  ponovco ali v curek, 
ko se uliva. Seveda se tako  p ri
m itivno  dodajan je  konča z ne
kon tro lirano  količino alum inija, 
k a r  im a za posledico zelo slabo 
kv a lite to  litine. Težava je  v 
tem , da te  s tru k tu re  ni mogoče 
poprav iti, delno se poboljša z

difuziijskim žar j en jem  pri 1200 
stopinjah  Celzija, k a r  pa še 
vedno ne  zadošča za naše po
trebe. Ta fenom en nastopi, ka
dar je količina a lum in ija  nad 
0,1 odst., naše sarže pa so ga 
imele od 0,16 — 0,18 odst.

Iz celotne analize sledi:
— A lum inij m ora  b iti v me

jah, ki n e  dovoljujejo nastaja- 
je  alum inijevega n itrida , kar 
mora rešiti proizvajalec litine.

— D ifuzijsko žarjenje, kljub 
tem u da sprem eni ploščice ni
trida v okroglo zrno, ni zadosti 
in je zaradi v isokih  stroškov 
neekonomsko.

— V litino je  treb a  dodati 
0,05 — 0,06 odst. Ti, ki je  moč
nejši n itridö tvorec in  veže ves 
dušik, k a r  zopet ve lja  za pro
izvajalca litine.

— Mi pa se m oram o odlo
čiti, če n i k ljub tem u  cenejše 
kovanje, ki da dober vezni 
element, kot pa izdelava iz li
tine.

Za prim erjavo  m ed dobrim  
in slabim  škopcem  še nekaj 
m ikroposnentkov s tru k tu re  uli
tega škopca:

1000-kratna povečava — slabi

200-kratna povečava — dober
F ranc Legat



Povečanje zmogljivosti 
kotlovnice

gotorvitev varnosti v sami k-ot-

2e pri izdelavi- projektov za 
gradnjo  novega objekta orod
ja rn a  — TIO se je pokazalo, 
da bo zm ogljivost obstoječe 
kotlovnice za ogrevanje  novo
zgrajenih prosto rov  prem ajhna.

Izračuni so pokazali, da rab i
mo dodatnih 2 do 3 milijone 
kcal/uro za ogrevanje teh  pro
storov. Pričeli smo z iskanjem  
ponudb za ustrezen  kotel tako 
doma kot tud i v  tu jin i. Želeli 
smo im eti tu d i ta  dodatni kotel, 
po možnosti od istega proizva
jalca, od ka te reg a  so bili do

bavljeni že obstoječi kotli. 
Uvoznega dovoljen ja seveda ni
smo dobili in  smo se odločili 
za tehnološko najugodnejšega 
domačega ponudnika, to je  Fa- 
briika kotlov a M inel — Beo
grad. K tej odločitvi je pripo
moglo še dejstvo , da Minel 
vgra ju je  v  svoje kotle gorilce 
Saacike, kak ršn e  im am o že na 
obstoječih kotlih , in  ne navse
zadnje tudi to, da so ti go rild  
v kom binirani izvedbi za k u r
jen je  z m azutom  ali zemeljskim 
plinom. Z em eljski plin je p ri
tekel v  našo tovarno  v  aprilu  
1979. Tudi p r i p ro jek tiran ju  
m reže zem eljskega plina v to
v a rn i smo p redvideli postopno 
zam enjavo gorilcev na obsto
ječih kotlih  k u rjen ih  z m azu
tom, z gorilci za kurjen je  z ze- 
meljiskiim plinom . Novodofoav- 
ljeni kotel pa  naj bi bil že od 
vsega začetka k u rje n  z zemelj
skim  plinom. T em u ustrezno je 
bila izvedena napeljava zemelj
skega plina do kotlovnice in 
razcepi v sam i kotlovnici za 
posamezne g re lne  enote.

P ri teh tan ju  alternativn ih  po
nudb M inela za kotel 3 ali 5

večjega, to je za 5 milj. K cal/ 
uro. Pogodba z dobaviteljem  je 
bila  podpisana jun ija  1979, z 
dobavnim  rokom  6 mesecev. 
D obavljen pa je  bil kotel sep
tem b ra  letos.

Z arad i velikih izm er ko tla  so 
bile potrebne določene p re u re 
d itv e  v  sami kotlovnici, da smo 
ga sploh lahko prim em o nam e
stili. P restav it je  bilo treb a  
obstoječi kotel za 3 milj. K cah/ 
uro, ekspanzijsko posodo, na
p ravo  za m ehčanje vode in

tle h  so bili nap rav ljen i novi 
energetsk i kanali za p rik ljuček  
in  povezavo novega kotla  z že 
obstoječim  sistemom. P o treb n a  
je  bila  tud i delna p restav itev  
toplovodnih, m azutnih in  vod
n ih  instalacij. P rav  tako je  bi
lo tre b a  povišati obstoječi dim 
n ik  za 1,6 m za zagotovitev z,a/- 
dostnega vleka. Od kotlovnice 
je  b ila  po kolektorju  vzdolž ce
lo tnega  novega objekta spelja
n a  cev  0  219 m m  v dolžini 2 
k ra t  250 m za dovod in  pov ra
te k  top le  vode za ogrevanje ob
jek ta .

T ransport ko tla  iz B eograda 
do Lesc ni bil možen po želez
nici in  je cestni tran sp o rt te r  
/nam estitev kotla na tem elj zelo 
zadovoljivo opravilo beograjsko 
tran sp o rtn o  podjetje  U darn ik .

K otel je v zaključni fazi m on
taže, n ak a r je  sledilo 7-dnevno 
poskusno obratovanje. Konec 
ok tobra  ali v začetku novem bra  
pa  n a j bi kotel pričel red n o  
obratovati.

Se nekaj značilnih podatkov  
o sam em  kotlu: 
toplovodni kotel kapacite ta  
5 m ilijonov K cal/h

delovni pritisk 
5,5 atm
poraba goriva:
— m azut 
585 kg/h
— zemeljski plin  
645 N m 3/h
teža praznega ko tla  ca.
34 ton
teža kotla z vso opremo 
in vodo ca.
52 ton

S kotlom je  dobavljena tud i 
naprava za doziran je hidrazina, 
že /omehčani napaja ln i vodi'. 
H idrazin im a lastnost, da veže 
prosti kisik iz vode in  s tem  
zm anjšuje korozijsk i vpliv vo
de na  m inim um .

K urjen je  k o tla  z zem eljskim  
plinom  potegne za seboj še za-

V prvih devetih  mesecih le 
tos smo p lanske obveznosti v 
glavnem  izpolnili, čeprav se 
s tru k tu ra  proizvodnje v vseh 
prim erih  ne u jem a  s planirano. 
Tudi plan p ro d a je  je  presežen.

Tozd V ijak a rn a  je  v sep
tem bru  izdelala količinsko 8,2 
odst. več kot je  planirano, pa 
tudi vrednost proizvodnje je 21 
odstotkov višja. Izdelali so 
85.784 tisoč kosov, kar je 4 
odstotke več od /osnovnega p la 
na in  12 odst. več od opera
tivnega. Tako so tud i za devet
mesečno obdobje podatki o do
seganju p lana zadovoljivi. N aj
večja proizvodnja je  bila dose
žena pri lesnih v ijak ih  drobnih 
dimenzij, k a r je  posledica veli
kih serij za izvoz. Tudi realiza
cija je  bila v  sep tem bru  dose
žena nad p lan iran o  vrednostjo, 
čeprav je b ila  p rodana količina 
nekoliko n ižja. Celotni p riho
dek od prodaje na  trgu  je do
sežen 11 ods/t. več kot je v p la
nu, k a r je razveseljivo in  n e 
dvomno vpliva n a  boljši poslov
ni rezultat, če ne bo vpliv po
dražitev osnovnega in  pomož
nega m ateriala večji.

Tozd V erig am a v  septem bru 
n i izdelala v  celoti predvidenih  
količin in tu d i v rednost proiz
vodnje je b ila  m anjša. V p rv ih  
šestih mesecih je  bil plan p ro 
izvodnje vedno presežen, od 
ju lija  dalje pa  ne, k ar im a za 
posledico, da  so devetm esečni 
rezultati pod planom  za 2 odst. 
Tako lahko ugotavljam o zelo 
neenakom erno doseganje plana 
po posam eznih g ru p ah  izdelkov. 
Močno preseganje  plana je  pri 
trak to rsk ih  snežnih verigah, 
ročno ta  s tro jn o  varjen ih  m e
trsk ih  in oprem ljen ih  od 4,6 — 
8,9 mm, verigah  posebnih iz
vedb in verigah  z grabeži. R ea
lizacija verig  je  bila v  sept. 
7 odst. količinsko nad planom  
in vrednostno 44 odst. Zaradi 
zaostajanja odprem e verig v p r
vem  polletju  lahko  ob koncu 
septem bra ugotavljam o 89 od
stotkov izpolnitev  p lana rea li
zacije.

lovnici, tako  imenovano proiti- 
eksplozijsko zaščito. P ro jek t za 
to je  bil izdelan oktobra 1979 
in po trebna oprem a (uvoz) ta 
koj naročena pri M etalki. To 
so predvsem  senzorji za ze
m eljski plin, ki p ri določeni ne
v a rn i koncentraciji zem eljskega 
p lina v  prostoru  zapro dovod 
p lina in  avtom atsko vključijo  
ventilacijo  prostora. Teh sen-

V tozd S idrne verige so v 
sep tem bru  dosegli proizvodnjo 
238 ton, k ar je 24 odst. pod p la
n irano . Z rezu lta ti letošnje p ro 
izvodnje ne moremo biti zado
voljn i, siaj je bila p lan irana ko
ličina presežena le v dveh m e
secih. Se posebno zaostaja p ro 
izvodn ja  pri verigah boljših  
kvalite t. Izdelan je  predlog za 
izboljšanje stan ja  v tozd S idrne 
verige, predvsem  bo treb a  om o
gočiti norm alno obratovanje  
stro jev  za visokoodporne v eri
ge. Posledica nizke proizvodnje 
je  tud i nizka realizacija, k a r  9 
odsto tkov pod planirano. P ro iz
vodnja- za in tern i trg  p rav  tak o  
zaostaja . Slabi poslovni rezu l
ta t i  v  tozd Sidrne verige se že 
dalj časa ponavljajo. K er je 
udeležba m ateriala tu  na jvečja , 
je  vp liv  višjih cen rep rom ateri- 
a la  n a  poslovni uspeh občuten. 
P o treb n i bodo učinkoviti in  hi
tr i  ukrep i, da se bo stan je  iz
boljšalo.

Tozd Kovačnica je tak o  ko t 
v vseh meseaih do zdaj tu d i v 
sep tem bru  izpolnila p lanske 
obveznosti za eksterni trg , na  
in te rn em  trg u  pa v zadnjih  tre h  
m esecih zaostaja. V devetm e
sečnem  obdobju je  plan za eks
te rn i trg  količinsko presegla 5 
odstotkov, skupna proizvodnja 
pa je  2 odst. nad planom. Na in 
te rn em  -trgu zaostaja predvsem  
oprem a za sidrne verige, za po
treb e  eksternega trga je  p rese
žen p lan  proizvodnje pni k av 
ljih , odkovkih posebnih izvedb, 
škopcih in brem enskih verigah, 
R ealizacija je  b ila  v sep tem bru  
154 ton  izdelkov, kar pom eni

zorjev še do danes nism o pre
jeli in  bomo rešitev  pač m ora
li iskati v  tem, da bodo ventila
torji stalno vključeni, oziroma 
preko časovnega re le ja  v naprej 
nastavljenih  časovnih presled
kih. S tem  bo poleg sam ih var
nostnih naprav, nam eščenih na 
kotlu, ki služijo varnem u obra
tovanju  le-tega, zagotovljena 
tudi varnost v  sam i kotlovnici.

Boris Doič

vrednostno 43 odst. nad pla
nom, to pa je  v  letošnjem  letu  
največja mesečna realizacija.

Tozd O rodjarna je  v sep
tem bru presegla vrednostni 
plan proizvodnje za 15 odst. V 
devetih m eseaih letošnjega le
ta  zaostaja pro izvodnja za pla
nom 3 odst. V O rod jarn i se po
javljajo  predvsem  težave zara
di velikih podražitev  specialnih 
vrst jekel za proizvodnjo orod
ja. Te so se po jav ile  letos v to
likšnem  obsegu, da planske ce
ne orodja, postav ljene z letnim  
gospodarskim  načrtom , ne bo
do zadoščale za pokrivanje 
stroškov in jih  bo treb a  spora
zumno korig irati.

Tozd V zdrževanje je v sep
tem bru  presegla 7 %  plan pro
izvodnje. K er pa  je  bila vred- 
dnostna proizvodnja v zadnjih 
treh  mesecih pod planom , je  
skupni plan proizvodnje v de
vetmesečnem obdobju  dosežen 
97 odst.

Tozd TIO je  v letošnjem  le
tu  vsak mesec presegel plan 
proizvodnje, k a r  pom eni do 
konca sep tem bra 6 /odst. prese
ganje plana. T udi realizacija je  
bila v zadnjem  m esecu dose
žena v višini' 6,172.000 din, k ar 
je največ v le tošn jem  letu.

Tudi v V erigi si prizadeva
mo ustvariti čim večji izvoz. Ta
ko- je bil v sep tem bru  dosežen 
izvoz 21 odst. n ad  planom, v 
devetih m esecih pa  še vedno 
zaostaja za 16 odst. V prim er
javi z istim  obdobjem  lanskega 
leta je bil dosežen izvoz 12 od
stotkov večji, od tega v pretež
ni m eri na konvertib ilno  tržišče. 
Tako si bomo m orali do konca 
leta še precej prizadevati, če 
bomo hoteli doseči postavljene 
izvozne obveznosti.

m ilj. Kcal smo se -odločili za

M. K ozam ernik

ZAHVALI
Vsem članom Kovačnice, družbenopolitičnim organizacijam in 

vodstvu tozda se iskreno zahvaljujem za darilo in izražene do
bre želje ob mojem odhodu v  pokoj.

Jaka Grilc

Vsem  sodelavcem in sodelavkam osnovne organizacije sindi
kata tozd Orodjarna se iskreno zahvaljujem za denarno pomoč 
v  času mojega bolovanja.

Anica Pihler

elek trične razdelilne omarice. V

Dosežena proizvodnja 
v devetih mesecih



Razvoj predelave žice 
v slovenskih železarnah
Prispevek SŽ Veriga za XXVII. jesensko posvetovanje strokov
njakov črne in barvaste metalurgije ter livarstva Slovenije

Tabela I.
KOLIČINSKA PROIZVODNJA PREDELAVE ŽICE 
V LETU 1979

1.
PREDELAVA ŽICE V SŽ
DANES
Proizvodni p rog ram  predelo

valcev žice v SŽ sestavljajo  tri 
glavne skupine proizvodov:

1. vijaki,
2. verige,
3. p letiva in gradbene mreže.
K tej osnovni delitv i dodaja

mo še odkovke, ki so sestavni 
deli verig  in verižne opreme.

Že sam a delitev  nakazuje, da 
gre za proizvode, ki so nam e
njeni tako in d u s tr iji kot tudi 
široki potrošnji, ki v večini pri
merov p redstav lja jo  standardno 
blago. Za vsako od teh  skupin 
obstaja več proizvajalcev v Ju 
goslaviji, ki proizvedejo skup
no 123.500 ton om enjenih  izdel
kov.

V tej proizvodnji nastopajo 
predelovalci žice v  SŽ s 35.400 
tonami, kar p red stav lja  približ
no četrtino jugoslovanske pro
izvodnje.

Ob doseženi proizvodnji še 
vedno uvažam o približno 8.000 
ton teh  izdelkov. S tru k tu ro  uvo
za p redstav lja jo  predvsem  in 
žal izdelki v išjih  kvalite t in s 
posebnimi zahtevam i, za katere 
doma še nim am o ustreznih  m a
teria ln ih  pogojev, potrebnega 
znanja in  p rak tičn ih  izkušenj. 
Brez dvoma je  postopno osva
jan je  tak ih  proizvodov, ki jih  
rabi domači t r g  in  ki jih  je 
možno tudi izvažati, osnovni 
motiv nadaljn jega  razvoja.

Preden bi ocenili aktualnost 
sedanjega program a, poglejmo 
še s truk tu ro  uporab ljen ih  os
novnih m ateria lov  za posamez
no skupino proizvodov, (tabe
la 2).

Podatki o porab ljenem  m ate
rialu  kažejo, da še vedno p re
vladujejo nizko ogljična jekla 
za m anj zahtevne izdelke, ki 
predstavljajo  65 %  vsega porab
ljenega m ateriala. Presek skozi 
trenu tno  situacijo  tud i kaže, da 
obstoječo proizvodnjo lahko 
razdelim o v 2 skup in i izdelkov:

— v izdelke s slabšo akum u
lacijo in  z velikim  vložkom m a
teriala navadn ih  kvalite t in

— v zahtevnejše izdelke z 
boljšim  razm erjem  m aterial — 
vloženo delo.

Povedati m oram o, da so le-ti 
v s tru k tu ri tež in sk ih  planov v 
m anjšin in p red stav lja jo  35 %  
proizvedene količine.

Č eprav je po trebno  upošte
vati več vidikov p ri teh tan ju  
uspešnosti neke  proizvodnje, se 
vsiljuje ugotovitev, da bo tre 
ba obstoječi p ro g ram  prečesati 
predvsem  z v id ika  akum ulativ- 
nosti. H itreje in  uspešneje bi 
bilo potrebno osvajati proiz
vodnjo zah tevnih  izdelkov viš
jih  kvailte t in  se bolj smelo in  
odločno dogovarjati o delitvi 
program ov tu d i z ostalimi ju 
goslovanskim i proizvajalci.

V splošnem  lah k o  rečemo, da 
predelovalci sam i nismo zado

voljni z doseženim, da pa so 
nam v  strem ljenju , da bi dose
gli več, pogosto poleg subjek
tivn ih  težav  ponagajale tu d i 
objektivne okoliščine, na k a te 
re smo im eli zelo malo vpliva. 
Da je  razvoj tekel počasneje, 
so bili glavni vzroki predvsem  
v:

— počasnem  osvajanju te h 
nologije — kadri;

■— v  dobavah jekla, ki ni iz
polnjevalo potrebnih pogojev — 
možnosti železarn;

— v potrebni m enjavi s tro j
nega parka, ki omogoča prehod 
v kvalite to  — uvoz opreme.

Z arad i splošnega pom anjka
nja jek la  v  Jugoslaviji so tu d i 
neizdobave pogost razlog po
časnejšega napredovanja v p ro 
izvodnji. Podatki za maj 1980 
kažejo, da je  izpolnjeno pod 
polovico p laniranih  dobav v 
okviru SŽ.

2 .

NAČRTOVANJE SMERI
RAZVOJA PREDELAVE
V PRIHODNJEM
SREDNJEROČNEM
OBDOBJU 1981—1985
Z ozirom na zapleteno t r e 

nutno  situacijo v goispodarstvu 
in ekonom iki naše države, je 
ob sedan jih  pogojih težko na 
osnovi razpoložljivih in fo rm a
cij in  analiz predvideti p rihod
n je  dogajan je  dovolj natančno. 
K ljub tem u  pa so po trebne us
m eritve, ki bodo prinesle bo lj
še rezu lta te  v  kovinsko p red e
lovalni industriji, jasno oprede
ljene  :

-—- proizvodnja zahtevnih  iz
delkov;

— uva jan je  avtom atizacije v 
obdelovalne sisteme ;

— upoštevanje m ateria ln ih  
in kadrovskih  om ejitev;

— izvozna usm erjenost pro
izvodnje.

Na osnovi teh izhodišč smo 
se odločili za dve poti:

— načrtovali smo p re s tru k 
tu rira n je  v tem  smislu, da smo 
večji delež razpoložljivih in  n a 
črtovan ih  zmogljivosti nam enili 
akum ulativn im  izdelkom ;

— nakazujem o smeri pri 
isk an ju  novih a trak tiv n ih  in  
proizvodnih  program ov.

Še vedno pa ostajam o zvesti 
osnovni dejavnosti — predelavi 
žice tu d i v  prihodnje, saj je 
pe tle tno  obdobje z upošteva
n jem  dolgoročnih daljnosti in 
tren d o v  prekratko, da bi bilo 
možno realno doseči b istvene 
sprem em be in  prem ike.

Pom em bno je tud i dejstvo, 
da v našem  proizvodnem  p ro
g ram u  še nismo dosegli v rh a  in  
nism o še izčrpali vseh m ožno
sti p ri napredovan ju  v kva lite 
ti, k i jo  nudi in  ki jo n arek u je  
tud i povpraševanje na trg u . 
Skladno  s tem i usm eritvam i bo 
s tru k tu ra  izdelkov in zah teve 
pri k v alite tah  m ateria lov  po 
posam eznih skupinah  proizvo
dov nasledn ja :

SFRJ SŽ predlovalci delež SFRJ SŽ
Skupina
proizvodov y
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vijaki 73.000 2.592 14.200 600 19 2.800 18.000 4.500
verige 14.500 526 9.200 370 63 380 5.700 3.320
mreže in
pletiva 36.000 789 12.000 235 33 4.800 5.000 235

SKUPAJ 123.500 3.907 35.400 1.265 28 7.980 28.700 8.063

Tabela 2

STRUKTURA UPORABLJENIH OSNOVNIH MATERIALOV ZA 
POSAMEZNO SKU PIN O  PROIZVODOV

Skupina Osnovni m ateriali
proizvodov nam en uporabe aznajka

vijaki — jekla z garan tirano  sestavo KV 10, C.1102 
za preoblikovanje v hladnem  C.1220 
za poboljšan je  
za cem entiran  j e in 
karb o n itrir an j e

— nerjaveča  jekla C r-N i z nizkim  C

verige — jekla z garantrian-o sestavo C.1102, C.8330, 
s sposobnostjo C.7435, C.5420,
preoblikovanja v hladnem  15 Mn-Ni, 16 MmNiCr, 
z garan tiran o  varivostjo 16 MnNiCrMO
(nepom irjena jekla) 
za poboljšanje 
za cem entiran  j e in  
karb  o n itrir  an j e

mreže in
pletiva •— jekla trgovske kvalitete

— jekla za garan tirano  sestavo
— nerjaveča  jekla

Tabela 3

PROJEKCIJA MATERIALOV V PRIHODNJEM  OBDOBJU 
— 1981— 1985

Izdelek
V rsta
osnovnega
m ateriala

Dobavljeno
stanje

Vijaki
— lesni vijaki 

karbon itriran i, 
galv. zaščiteni KV 10, C.1220 vleč. žica

—- vijak i za pločevino 
cena/kvaliiteta, 
galv. zaščiteni KV 10, C.1220 vleč. žica

— hladno stiskani odkovki KV 10, C.1220 fosfat, žica
— m atični v ijak i KV 35, KV 10 fosfat, žica
— m atice KV 35, KV 10 fosfat, žica
— nerjavn i v ijak i avstenitno  jek lo  z vlečeno in površ.

nizkim  ogljikom kem ično obdelani

Verige
— verige trgovske 

kvalitete C. 1102 vleč. žica
— verige za rud . 

transpo rte rje C.8330, C.7435 valjana žica

— verige za 
elevatori e C.5420

do 0  18 kolob. 
nad 0  18 palice

nad 0  18 palice
— verige za dvigala 

in  privez. 16 M nNiOr vlečena žica
brem en 16 M nNiCrM O pofoakrena

— verige za
delovne stro je  
(zaščitne, trak to rske , 15 MnNi
snežne) 16 MnNiOr vlečena žica

Mreže in  M ateria li se vklap lja jo  v  gorn ji program  jekel, 
pletiva razen  m rež za a rm atu ro  stekel in  kord žice za

pnevm atike, ki pa  jih  je  po trebno  obdelati posebej, 
če bo  ta  proizvodnja zares stekla

Projekcije proizvodnih pla
nov kažejo, da bo proizvodnja 
izdelkov z višjim i trdnostm i pri 
verigah narastla  in  zahtevala 
kot osnovni m aterial m ikrole- 
g irana jekla s sposobnostjo pre
oblikovanja v h ladnem  in za 
nadaljnjo toplotno obdelavo>. 
P ri proizvodnji v ijakov  in  od
kovkov bomo potrebovali jekla 
s sposobnostmi za h ladno pre
oblikovanje in s posebej p ri
pravljeno površino, ki omogo
ča ustrezno življenjsko dobo 
orodja, in  z zahtevano površi
no izdelka brez dodelave. Tako 
zastavljen proizvodni program  
bo izboljšal s tru k tu ro  porablje
nih jekel v  prid kvalite tam  z 
novim razm erjem , ki naj bi bi
lo obrnjeno v p rim erjav i z do
sedanjim . Ob tem  omenjamo, 
da upoštevam o preskrbo  z os
novnim  m aterialom  kot osnov
ni om ejitveni fak to r in  potroš
nje m ateriala v prihodn je  ne 
proučujem o. M nenja smo tudi, 
da je  povečanje količinske pro
izvodnje v predelavi na nereal
ni osnovi, posebno če se m ate
ria li ne vklap lja jo  v  program e 
železarn, ki težijo k  večji pro
izvodnji p lem enitih  jekel.

(Konec prihodnjič)
Gvido Melink

Sejem
avtomobilske
opreme
Avtomehanika 80 
v Frankfurtu

Lahko smo ponosni, da se je 
končno tu d i naš izdelek  (snež
ne verige za osebna vozila) po
javil na tako kvalite tnem  sej
mu, k jer so zastopani vsi pro
izvajalci te  oprem e n a  svetu.

P redstav ila  jih  je firm a IN
DÙ, ki je tudi kupec naših ve
rig  za Zahodno Nem čijo. Težko 
bi človek opisal vtise, ki jih  je 
dobil pri ogledu sejm a, poseb
no še vtis prostora, k je r so bile 
razstavljene naše verige. Skoraj 
neverjetno je, koliko dajejo  tuji 
prodajalci in  proizvajalci po
udarka propagandi. Im eli so 
svoj zelo lično u re jen  paviljon, 
na koncu katerega so predsta
vili naše verige. Naš razvojni 
oddelek je  prip rav il tehnično



Potek in (ne)uspeh solidarnostne 
akcije za občino Brus

Obiskali smo grob 
Josipa Broza Tita

Minil je  že določen čas od 
potresa v S rb iji, ki je prizadel 
tud i občino Brus. M edtem se je 
čas prem aknil čez poletje v  je
sen in  p rizadeti občani se bodo 
m orali poleg m aterialn ih  težav 
spopadati še z vrem enskim i ne- 
prilikam i. N euspeh solidarnost
ne akcije, ki je  potekala v  naši 
Do, me je spodbudil, da napi
šem teh nekaj besed.

Veliko je  bilo napisanega o 
tem, kako je  prišlo do pobra
ten ja  naše občine z občino 
Brus, koliko je  bilo naših ljudi 
med II. svetovno vojno izseljenih 
v Srbijo, kako  so bili tam  spre
jeti, s kakšnim i vtisi so se vra
čali tisti, k i so vojno preživeli, 
v lak  b ra ts tv a  in  enotnost nam  
vsako leto slikovno prikaže ra-

dokum entacijo  o samih verigah, 
ki je  bila nazorno  prikazana na 
fo tografijah , ki so bile razofoe- 
šene po razstavnem  prostoru. 
Za razlago diagram ov in  osta
lih tehničn ih  podatkov pa je bil 
obiskovalcem  na  voljo vodja na
šega razvojnega oddelka, kakor 
tu d i dem onstrator m ontaže ve
rig. Obiskovalci so se zelo za
nim ali za načine testiran ja  ve
rig, saj oni dajejo' zelo velik 
poudarek izdelkom , ki imajo 
priznanje za kvaliteto , kakršne
ga so dobile v  letošnjem  letu 
naše verige. Obiskovalce je 
spro ti obveščal tudi spiker, ki 
jih  je opozarjal na posamezne 
izdelke.

Z anim anje za naše izdelke je 
bilo veliko, tako  da je bil pro
sto r stalno poln. Toda to  nas 
ne sme uspavati, k ar se obi
čajno dogaja  pri nas. Ob pre
gledu p reosta lih  razstavnih  pro
storov o sta lih  proizvajalcev 
snežnih verig , sem dobil vtis, 
da bomo m orali krepko popri
je ti za delo, če bomo hoteli 
ostati na tem  trg u  zanimivi. Vsi 
proizvajalci verig posredujejo 
vsako leto  nekaj novega, pa naj 
bo to tud i nov ite ta  sam o v  em
balaži. Važno je, da je različno 
od predhodnega. Izredno velik 
poudarek proizvajalci verig  da
je jo  načinu m ontaže verige. Ne
kaj izmed n jih  je predstavljalo 
izredno zanim ive načine mon
taže, ki se lahko vrednotijo z 
načinom  m ontaže Rival.

Pri vsem  tem  pa je tudi zelo 
pom em ben zunanji videz verig. 
T u  smo m i najbolj oddaljeni 
od ostalih proizvajalcev verig. 
Na tem  področju  je nu jno  ta
koj ukrepati, saj so bile verige 
res izredno slabo pocinkane. 
Nujno bo v bodoče d a ja ti več
ji poudarek  proizvodnji snežnih 
verig, če bom o hoteli z njimi 
pridob ivati tak o  zaželjeme de
vize. S tr ik tn o  se bomo morali 
d ržati dogovorjenih  rokov do
bave, saj oni tu  ne poznajo ša
le, pri nas pa do tega ni prave
ga posluha. K aj lahko se nam  
zgodi, da se njihovo zanim anje 
za naše verige zm anjša, oziro
m a si poiščejo drugega proiz
vajalca. K aj pa bi to pomenilo 
za nas, upam , da vemo in bi 
bilo tedaj vsako prerekan je  za
m an.

Jože P fa jfa r

dost in  solze tis tih  ljudi, ki se 
po to likih letih  ponovno sreča
jo  in  obujajo spom ine n a  težke 
dni. U pravično dvomim, da bi 
k a te ri od n jih  odrekel pomoč 
drugem u tud v d-anašnjih dneh. 
To pomeni, da sm o bili v V eri
gi proti takšni so lidarnostni 
akciji ravno tisti, ki vo jn ih  s tra 
hot, pom anjkanja v povojnih  
dneh  nismo občutili, vsaj ne v 
tak šn i meri. Veliko n as  je  v 
naši DO tudi taksnih, ki nismo 
občutili duha vseh delovnih ak
cij, k i so se izvajale v na jtež jih  
dneh  nove Jugoslavije. Po pra
vici povem, da me je sram  pi
sa ti in  opravičevati' tak šn e  h u 
m ane akcije, ki so odraz n a j
v išje človekoljubnosti, saj bi 
m oral to  sleherni dobro vedeti. 
Vemo in se bomo m orali še bo
lje  zavedati, da je b ra ts tv o  in 
edinstvo največja pridobitev  in 
v rlin a  vseh jugoslovanskih na
rodov, ki smo si jo pridobili 
m ed NOB.

Lahko bi tu k a j še n ap isa l in 
se razpisal o težki gospodarski 
situaciji, ki v lada v sve tu  in  v 
Jugoslaviji, iin še naprej o V e
rigi. Tu je problem  osebnih 
dohodkov, ki nas že n ekaj časa 
razburjajo , pa padec ž iv ljen j
skega s tandarda  itd. Vse to so 
stvari, ki nas trenu tno  sprem 
lja jo  in najverje tneje  je, da bo 
to še nekaj časa trajalo . K do je 
za to  odgovoren in kako  bomo 
to rešili, je problem , s ka terim  
se ukvarja jo  najv išji fo rum i in 
vsi odgovorni ljudje. N ajvečja 
m ožna rešitev tega, v sm eri ka
te re  se tudi dela, je ta , da bo
mo morali te  problem e reše
vati p rav  vsi. P rav  ta k o  smo 
odgovorni za dosedanji razvoj 
nase domovine tudi vsi. Nekdo 
je odgovoren bolj, nekdo m anj, 
T reba se bo zavedati, da naša 
d ružba pasivnih posam eznikov 
ne potrebuje, prav tak o  tudi 
napačnih  odločitev ne.

Kaj je nam en teh  zadnjih  
stavkov? Trenutno se n ah a ja 
mo v določeni gospodarski si
tuaciji. Kriza, ki je za je la  ves 
svet, nam  ne g aran tira , da se 
bo to tako km alu izboljšalo. 
Mogoče bo potrebno zobe še 
bolj stisniti im še bolj dosledno 
izvaja ti stabilizacijske ukrepe 
ko t danes. P a tudi to je  v e rje t
no, da narav n ih  nesreč še nekaj 
časa ne  bomo mogli zaustav iti 
ali preprečiti, lahko pa omili
mo n jih  posledice. L ju d je  se 
bomo po svetu in pri nas še n a 
haja li v težkih  položajih. Ni
koli človek ne ve, kdaj ga p ri
zadene naravna  nesreča. Mi na 
G orenjskem  še n is n »  v takšni 
m eri doživeli tega. Zato tud i ne 
vemo, koliko takšna  pom oč po
m eni, m aterialno in  m oralno. 
Ne glede na to, kar sem  tukaj 
napisal, ne glede n a  dogodke 
m ed NOB, ne glede na  današ
njo. situacij'0' m ora v  ljudeh  
ostati hum anost, dobro ta  in  po
slu h  za sočloveka. Vse to  ne 
bi tako kritično prikazal, če se 
v naši DO ne bi po jav ili tudi 
posam ezni kom unisti, k i niso 
zagovarjali so lidarnostne pomo
či, ali pa so bili celo p ro ti. Zato 
je  dolžnost vsake OOZK, da 
ured i to  v svojih  v rs ta h  in  raz
čisti s takim i pojavi in  m nenji.

Norm alno je, da  m oram o 
reševati tud i svoje no tran je  
problem e in  težave. P ojav ili so

se predlogi, naj bi rajši delali 
prosto soboto za popravilo 
strehe nad kovačnico in še ne
kaj drugih s tvari. Tudi za to  se 
lahko domenimo, toda presodi
mo, kaj je bolj potrebno, in  se 
po tem u tud i ravnajm o. Dobri 
p rijateljsk i odnosi te r složnost, 
tudi če im a nekdo nekaj več 
kot drugi, bo pomagalo reše
vati probleme, ene bolj uspeš
no, druge m anj.

Akcija za pobrateno občino 
Brus je v V erigi (ne)uspela ta 
kole: Delavci tozd V ijakarneso  
delali eno p rosto  soboto. De
lavci tozd V erigarne, Kovačni
ce in  DSSS so prispevali po 
100.— din.

R ezultati kažejo, kako smo 
neenotni, kako  različno sp reje
mamo težave, kako smo se na
šli v različnem  položaju. Ne 
vem, kako delavci V ijakarne 
gledajo na to? Tudi to je  v p ra 
šanje, kako  bo z naslednjo 
takšno akcijo, če bomo stvari 
reševali tako  neenotno in ne
prizadeto.

B .T.

Zelo
uspelo
III. srečanje
folklornih
skupin
SOZD
Slovenske
železarne

V soboto, 11. oktobra 1980, je 
bilo v  gledališču Tone Č ufar na 
Jesenicah III. srečanje folklor
n ih  skupin delovnih organiza
cij SOZD Slovenske železarne. 
Navzoče je  pozdravil M iro Sku- 
be, predsednik  kom isije za kul
tu ro  SOZD Slovenske železar
ne. Med drug im  je poudaril 
razveseljivo dejstvo, da se kre
pi k u ltu rna  dejavnost v okviru 
om enjenih delovnih organiza
cij v Sloveniji. Ob skoraj po
vsem  polni dvorani so na  tem 
zelo uspelem  srečanju nasto
p ili: fo lk lo rna skupina KUD 
Jak a  Rabič Dovje — M ojstra
na, fo lk lo rna skupina B rat
stvo R avne na  Koroškem, fol
klorna skup ina  iz Štor, folklor
na  skupina Prežihov V oranc iz 
Raven, ansam bel narodn ih  ple
sov in pesm i Tone Čufar Jeseni
ce ter fo lk lo rna  skupina Veriga 
Lesce. Vse nastopajoče so gle
dalci toplo pozdravili. Z dolgim 
aplavzom  so sproti nagradili 
vsako k u ltu rn o  skupino za le
po in zelo uspelo podajanje 
s ta rih  slovenskih plesov in  ple
sov  Srbije.

B .B .

Že ves čas, odkar sm o izgu
bili našega predsednika to v ari
ša Tita, je  bila naša želja, da 
obiščemo njegovo grobnico in  s 
tem  počastimo njegov spomin.

Tako nas je vlak odpeljal 9. 
ok tobra zvečer proti Beogradu. 
Č eprav  je bilo vrem e slabo, ni 
to p rav  nič vplivalo na  naš cilj, 
da obiščemo Hišo cvetja na  De- 
d in ju . Ko so nas avtobusi za
peljali proti urejenem u p a rk ir
nem u prostoru  blizu parka, v 
k a terem  se vrstijo  obiskovalci 
g roba na B ulevaru oktobrske 
revolucije, smo zagledali dolgo 
vrsto  ljudi, kateri ni bilo  vide
ti kanca. Tudi mi smo se u v r
stili v  to množico ljud i — bli
zu 30.000 obiskovalcev je  bilo 
tis ti petek. Človek m ora to  do
živeti, saj drugače je težko ver
je ti. Č eprav je  močno lilo, je 
vsa ta  množica čakala v u re je
ni v rsti in  se počasi p rem ikala. 
Prišli so iz vseh strani, iz vseh 
republik . Tako smo lahko  vide
li m ale pionirčke, n ek a te re  ce
lo brez dežnikov, pa jim  tega 
ni bilo mar, saj so si tako  zelo 
želeli obiskati grob tovariša  Ti
ta. Prišli so tud i borci, pa  de
lavci iz številnih organizacij te r  
km etje  iz oddaljenih vasi. In  ta 
ko je  vsak dan, razen ponedelj
ka, ko ni dan za obiskovalce. 
N ihče ne negoduje, saj so vsi 
p rip rav ljen i čakati.

Po tri in pol urnem  čakanju  
smo se že bližali našem u cilju 
— Užiški ulici št. 15. V rsta  je 
n ek a jk ra t obstala, grobnico so

obiskale razne tu je  delegacije. 
Čimbolj smo bili blizu, bolj ža
lostni smo postajali, skoraj ne
mi. T ik ob cvetličnjaku smo 
opazili pava, ki je  žalostno po
vešal glavo. To je  bil mogoče 
prav  tisti ptič, ki je  v  času po
greba tako žalostno prepeval. 
Parki v  okolici so urejeni tako, 
kot so bili še v času življenja 
m aršala Tita. Vsa Okolica gro
ba pa je en sam  cvet. Lahko 
smo se ozrli p ro ti delovnem u 
kabinetu  predsednika Tita, k je r 
je 'ostalo pohištvo in  delovni 
pripom očki tako , kot za časa 
njegovega živ ljenja. K ar preh i
tro  je  minil naš žalostni mimo
hod. O dhajali smo žalostni, a 
vendar ponosni — saj smo ži
veli v  Titovem  času in v čast 
nam  je, da njegovo delo nada
lju jem o s skupnim i močmi in 
hodim o po poti, ki nam  jo je 
začrtal.

Ogledali smo si tudi muzej 
25. m aj, k je r so razstavljena da
rila, ki jih je  p rejem al predsed- 
nih Tito na svojih  številnih po
tovanjih . Še posebno zanimive 
so bile štafe tne  palice, pa tud i 
panoji, na k a te rih  je bila raz
stavljena s slikam i in besedami 
pot štafetne palice od leta 1946 
do le ta  1980, ko se je sredi svo
je zadnje po ti ustavila.

Zapuščali sm o Beograd s po
nosom v srcih  — ni nam  bilo 
žal truda, saj je  verjetno želja 
vsakega Jugoslovana, da vsaj 
en k ra t obišče grob našega Tita.

M. K.

Naša folklorna skupina



Sklepi samoupravnih organov
OD 10. 9.1980 DO 10.10.1980

DELAVSKI SVET DELOVNE 
ORGANIZACIJE

26. 9. 1980 je  bila v  dvorani 
delovne organizacije slavnostna 
seja delavskega sveta ob 30-1 et
nici sam oupravljan ja. Ob tej 
priliki so bila podeljena knjižna 
darila in  p riznan ja  članom p r
vega delavskega sveta in  vsem 
dosedanjim  predsednikom  de
lavskega sveta.

8. 10. 1980 je bila 15. redna 
seja delavskega sveta delovne 
organizacije, na  k a te ri so bili 
sprejeti nasledn ji sklepi:

— P o trjen  je usklajen pred
log Sam oupravnega sporazum a 
o tem eljih  p lana SŽ Veriga Le
sce.

— V zadevi določitve ponder- 
jev  za p rehod  n a  planske pon- 
derje za le to  1980 se začne a r
b itražn i postopek.

DS tozd in  DSSS v  roku 7 
dni določijo po dva člana arbi
tražne kom isije. Ta se sestane 
v  roku  10 dni in  po konstitu i
ran ju  im enu je jo  predsednika v 
skladu s 147. členom Samo
upravnega sporazum a o zdru
žitvi v  DO. Postopek pred  arb i
tražno kom isijo m ora biti. hi
ter.

— S prejm e se Sam oupravni 
sporazum  o štipend iran ju  v ob
čini R adovljica.

— DS DO potrju je  poročilo 
o delu poslovnega odbora in  
njegovih sk lep ih  za pretekli m e
sec.

— N a predlog Odbora za 
ljudski odpor in  družbeno sa
mozaščito DS DO razrešuje in  
im enuje:

Golc V inka, dipl. ing., se raz
reši dolžnosti vodje obram bnih  
priprav .

Noč Pavla, dipl. ing., se raz
reši dolžnosti poveljnika štaba 
GZ.

B ulut N ika se razreši dolžno
sti člana CZ.

Hozjan Jože se razreši dolž
nosti č lana odbora za LO in CZ.

Noč Pavla, dipl. ing., se im e
nuje za  vodjo 'obram bnih p ri
prav.

Vogelnik P e tra  se im enuje za 
poveljn ika štaba CZ, istočasno 
pa tu d i za nam estn ika vodje 
obram bnih  priprav.

K ozam ernik Janeza se im e
nuje za nam estn ika vodje š ta 
ba CZ.

Cop F ranca  se im enuje za 
člana štaba  CZ.

P fa jfa r  Jože se im enuje za 
člana odbora za LO in  CZ.

— DS DO odobrava stano
vanjski k red it Z dravstveni 
skupnosti v  višini 50 %  od 
vrednosti stanovanja ,katerega 
oceni A lpdom  v  Radovljici, v 
ulici S tan e ta  Žagarja. S tanova
nje bo dodeljeno ženi Resm an 
Jožeta.

— DS DO po trju je  stroške 
slavnostne seje ob 30-1 etnici sa
m ouprav ljan ja .

— R ealizacija družbenopoli
tičnega izobraževanja se spre
meni v  toliko, kolikor bodo 
znašali stroški izobraževanja za 
splošni ljudsk i odpor.

— DS DO predlaga delav
skim svetom  tozd in  DSSS v 
po trd itev  enoten  način nag ra
jevan ja  in v en tu rn ih  komisij, s 
tem da  se predsednikom  obra
čunava oprav ljene nadure  v  11.

grupi, ostalim , ki delajo  za in
venturo, pa v  10. grupi.

POSLOVNI ODBOR
Na 15. redn i seji poslovnega 

odbora dne 26. 9. 1980 so bili 
spre je ti naslednji sklepi:

— Poslovni odbor je  bil se
znanjen  s poročili o službenih 
potovanjih  v  tujino.

— Poslovni odbor je  potrdil 
poročilo o doseženi proizvodnji, 
kom ercialno poročilo in  finanč
no poročilo za mesec avgust.

Vodstvom tozd predlaga, naj 
bi tam , k jer fizična proizvodnja 
ne dosega p lanirane, uvedli de
la  v  podaljšanem  delovnem  ča- 
lsu.

PO je  m nenja, da je  kakršno
koli poročanje proizvodnje vna
prej nedopustno. Poročati je 
treb a  samo dejansko proizvede
n e  količine.

— V rednost izm eta je  1,20 %  
vrednosti proizvodnje in  je za

Inovacije
V tre tjem  trim esečju  letoš

n jega le ta  je  služba za inovaci
je  prejela 7 racionalizacijskih 
predlogov :

1. Predlog št. 14/80. Jelenc, 
Kneževič in  Veren iz tozd Vzdr
ževanje s predlogom : Podajna 
naprava  za izdelavo obročev 
Bofors.

2. Predlog št. 15/80. Volk
M arjan  iz tozd O rod jarna  s 
predlogom  : Sprem em ba elek
trod  za verige 0  14, 16 in  18.

3. Predlog št. 16/80. Repe 
D rago iz DS skupn ih  služb s 
predlogom : Nov način  struže
n ja  in  vrezovanja navo ja  pri 
e levatorsk ih  locnjih.

4. Predlog št, 17/80. Kovače
vič Dane iz tozd O rod jarna  s 
predlogom : Nov način  izdelave 
izvrtine v elektrode za verige 
0  14, 16 in  18.

5. Predlog št. 18/80. Rozman 
S tane iz tozd V zdrževanje s 
predlogom : E lek trovariln i stroj 
za topo v arjen je  žice od 0  4 do 
12/

6. Predlog št. 19/80. Rozman 
in  Ločniškar iz tozd V zdrževa
n je  s predlogom : E lektrode za 
M iebach s tro ja  iz dom ačega m a
teria la .

7. Predlog št. 20/80. Vidic Ja 
nez iz tozd S idrne verige s 
predlogom : Izboljšano o rod jem  
delovanje kalibricmega stroja 
Wafios KKM  200.

8. Predlog št. 21/80. Oman
Filip iz tozd O rod jarna  s pred
logom: P redelava kopirnega
rezkalnega stro ja — Prvom aj
ska.

V om enjenem  obdobju je 
im ela strokovna kom isija  samo 
eno sejo, n a  k ateri so bili ob
delani naslednji p red logi:

1. Predlog Je rn e ja  V ovka iz 
DS skupnih  služb. P ri tem  
predlogu je  m orala kom isija 
sprejeti sklep, ali je  reševanje 
predloga v p risto jnosti kom isi
je. Po posvetovanju  s predstav
nikom  iz skupnih  služb je  bil 
sprejet sklep, da se ta  predlog

0,39 %  m an jša  kot v polletju 
1979.

— PO je  potrd il operativni 
p lan  za m esec septem ber.

— PO na pobudo tozd TIO 
predlaga vodstvu DO, n a j po
skuša navezati stike z REK Ve
lenje zarad i prodaje nekaterih  
artik lov  iz program a tozd TIO.

— PO je  odobril:
3-dnevno potovanje k firmi

L arrex  B ren etti,
5-dnevno potovanje v  ZRN in 

NDR,
3—4-dnevno potovanje k fir

m i N ational M achinery v  N ürn
berg in

službeno potovanje v B ern za 
3 osebe.

— PO ne odobri plačila ogla
sa Jam arsk i zvezi Slovenije v 
rev iji N aše jam e.

— PO im enuje na predlog 
splošnega sektorja, tehničnega 
sektorja, m aterialne službe in  
finančnega sek to rja  centralno 
inven tu rno  komisijo in  posa-

v V erigi
ne more obravnavati po veljav
nem  prav iln iku . O sklepu sta  
bila obveščena predlagatelj in  
vodja sk upn ih  služb. Končno 
odločitev o predlogu bo podala 
kom isija za delovna razm erja  
p ri DS SS.

2. Predlog št. 9/79, Zajc Jo 
že iz tozd TIO s predlogom  za 
p rik ljučke p ri pretočnih ceveh 
v  h id rav lik i in  pnevm atiki. 
Predlog je  že bil večkrat obrav
navan n a  seji komisije, vendar 
ni dosedaj še najden p rav i iz
hod za razrešitev  tega predloga. 
Na novo je  sprejet naslednji 
sklep: n a  ravn i DO je potreb
no določiti nosilca naloge, ki 
bo rešil problem  in že podano 
idejo razv il do uporabne obli
ke, ki bo zadoščala vsem  teh 
ničnim  zahtevam .

3. P redlog št. 2/78, Repe D ra
go in Z upan  Ivo iz DS skupnih  
služb tozd Vijalkama, s pred
logom stiskaln ika  od 0  1,6 do 
11 v tozd V erigam i. Za ta  pred
log je  bil sp re je t sklep, da se 
posreduje kom isiji za delovna 
razm erja  p ri tozd V erigam a iz
račun za  predlog, ki ga je iz
delala EOS. P ri tem  je upošte
vati fa k to r  ustvaritvene spo
sobnosti 0,4. Izplačilo posebne
ga nadom estila  bo v enkra tnem  
znesku.

4. P red log  št. 12/80. Kavčič 
Anton iz tozd O rodjarna s 
predlogom  za izdelavo delovne 
mize za ročno obdelavo utopov. 
Za ta  pred log  je  kom isija pred
lagala kom isiji za delovna raz
m erja p ri tozd O rodjarna, da 
pripada pred lagatelju  Kavčič 
A ntonu in  njegovem u pomočni
ku B izjak M arjanu enkratno  
posebno nadom estilo.

5. P red log  št. 15/80, Volk 
M arjan iz tozd O rodjarna s 
predlogom  sprem em be elektrod 
za verige 0  14, 16 in  18. Za ta  
predlog je  kom isija predlagala 
kom isiji za delovna razm erja  
pri tozd O rodjarna, da pripada 
pred lagate lju  na  osnovi ugotov-

m ezne kom isije za oprav ljan je  
popisa na  združenih sredstv ih .

DELAVSKI SVETI TOZD
Na izrednih sejah delavskih 

svetov tozd, ki so bile od 23.
9. do- 29. 9. 1980, so delavski 
sveti sprejeli sklepe o nabavi 
gasilskega avtom obila, v  vred
nosti 920.000 din.

N a sejah delavskih svetov 
tozd in  DSSS pa so bili spre
je ti naslednji sklepi:

— Potrdili so usklajen  p red 
log tem eljev planov tozd.

— Razpisali so re ferendum  
in nadom estne volitve za samo
upravne organe in  delegacije 
SIS i!n ZZD za 29. 10. 1980.

— Praviln ik  <o izobraževanju  
je  posredovan v 15-dnevno jav 
no obravnavo.

— Im enovali so inv en tu rn e  
kom isije.

Delavski svet skupn ih  služb 
je  sprejel še:

— V finančnem  sek to rju  ža

ljenega s tan ja  enkratno  poseb
no nadom estilo.

6. Predlog št. 17/80, Kovače
vič Dane iz tozd O rod jarna  s 
predlogom  novega načina izde
lav e  izvrtine v elektrode za ve
rige 0  14, 16 in  18. Za ta  pred
log je kom isija predložila komi
siji za delovna razm erja  pri 
tozd O rodjarna, da pripada 
p red lagatelju  na osnovi u stv ar
jenega prih ranka en k ra tn o  po
sebno nadomestilo.

Kom isije za delovna razm er
ja  po tozdih so dokončno skle
pale o predlogih, k a k o r sledi:

1. Tozd Kovačnica
1.1. Predlog št. 17/78, ing. 

Hanžič F ranc s predlogom  no
vega načina izdelovanja eleva
to rsk ih  loenjev. Za ta  predlog 
je  kom isija sprejela sklep o iz
plačilu  enkratnega posebnega 
nadom estila v  višini 4.612 din.

1.2. Predlog št. 6/80, Tomažič 
M arjan  s predlogom  izboljšave 
orodja za k riv ljen je  loenjev  za 
žične spone. Za ta  predlog je 
kom isija sprejela sklep, da z 
ozirom na ustvarjen i p rih ranek  
in  na  bolj varno delo, naj se iz
plača enkratno posebno nado
m estilo v višini 2.500 din.

1.3. Predlog št. 9/78, T ram te 
A nton in Pogorevc H ubert s 
predlogom  naprave za hladno 
oblikovanje in žigosanje stre
m en škopcev po D IN 82101. Za 
om enjeni predlog je  kom isija 
sprejela  sklep o izplačilu  dru
gega posebnega nadom estila, 
katerega si p red lagate lja  delita 
v razm erju  50:50, tak o  prejm e 
T ram te A nton 4.333,10 din in 
Pogorevc H ubert 4.333,10 din.

časno velja enaka prem ija za 
vse, vodja finančnega sektorja 
pa n a j v čim krajšem  času p ri
prav i norm ative.

— DS D SSS je  potrdil spre
m em bo delovnih mest, in sicer:

— V tehničnem  sek to rju  se 
odpre delovno mesto »samo
sto jn i tehnolog I«.

— Ukine se delovno m esto 
psiholog in  odp re  delovno me
sto »socialni delavec — rekrea- 
tcr«.

— V finančnem  sektorju  se 
odpre delovno m esto »samo
sto jn i re fe ren t posebne finanč
ne službe«.

— V kom ercialnem  sektorju  
se ukine delovno m esto servi
ser.

Tozd V erigam a
— Potrjeno je  bilo proizvod

no in  stabilizacijsko poročilo za 
m esec avgust 1980.

— Potrd ili so nova delovna 
m esta.

Tozd K ovačnica
Z ahtevek za varstvo pravic 

tov. M altariča D ura se zavrne 
in se potrd i sklep kom isije za 
delovna razm erja, dne 7. 8. 
1980.

P red lagateljem a pripada še eno 
poisebno nadom estilo  za tre tje  
leto  koriščenja predloga.

2. Tozd V erigam a

2.1. Predlog št. 8/80, Knaflič 
F ranc s predlogom  izboljšave 
na lovilcih pri upogibalnih stro
jih  24—25 in  26. Za predlog je 
kom isija sp re je la  sklep o izpla
čilu enkra tnega  posebnega na
dom estila v  višini 3.000 din, pri 
tem  je kom isija  dodelila en
k ra tno  posebno nadom estilo tu 
di Mežek M iru, ki je tud i delal 
na  podobnih izboljšavah.

V  časopisu Veriga od meseca 
ju lija  1980 sem pisal o nateča
ju  Občinske raziskovalne skup
nosti Radovljica za dosežke na 
področju inovatorstva v  letu 
1979. N aša DO je kandidirala s 
štirim i predlogi iz treh  tozdov 
v DS skupn ih  služb. V zvezi s 
tem  vam  sedaj lahko sporočim, 
da je  RS R adovljica razveljavi
la  razpis brez utem eljitve, ki bi 
izhajala iz pogojev razpisa. Ta
ko je odpadlo predvideno po
deljevanje  nagrad  za občinski 
praznik.

Albin Lampe

AFORIZMI

Človeka sodimo po tem, kak
šen avto im a. Po čem pa naj so
dimo ženske?

*

Izpušni plini nas zastrupljajo 
z avtom anijo.

*
O avtom obilih vedo povedati 

največ pešci.

ZAHVALA
Ob smrti dragega moža in atka JOŽA KOLMANA se iskreno 

zahvaljujeva za tople poslovilne besede, darovano cvetje in izraze 
sožalja njegovim sodelavcem iz delavnice Vzdrževanje in  vsem, 
ki so ga pospremili na zadnji poti.

Ančka in Irena



Kadrovske vesti
Novosprejeti delavci:
Tehnični sek to r: Terglav Jože, K rn ičar K arm en 
TOZD O rod jarna: Kokalj Vojko, P ovšin  Borut, Ju triša  Josip, 

Ropret Aleš
TOZD V zdrževanje: Košm erl Rolando, M andeljc Janko,

P oklukar Jože, Dežman Tomaž, Režek Janko, Č ufar D anijel 
TOZD TIO: F a jfa r  M arija, Kneževič M iodrag, K olarič P eter, 
Kavčič Samo, F erjan  Romana, P o la jn a r Miloš, Golob Iztok 
TOZD S idrne verige: Andolšek Tomaž, Ju stin  Branko, D ežm an 

Marko, G livar Zvonim ir 
TOZD V erig am a: Rogelj Zoran
TOZD V ijak arn a : A tanasova M arjana, Crnkovič Jože

Prenehali z delom:
Finančni sek to r: Cotelj Stanislav
TOZD O rod jarna: M rak Drago
K om ercialni sek to r: Pušnik Dušan, M arš Branko
TOZD TIO : Pejič  Brane, B ester S tan islav
TOZD V ijak arn a : Lajič Vasoh, R adanovič Angela, Felič Esad
TOZD V erig am a: Ređić Azra, Tucič Selam
TOZD K ovačnica: Daljevič Cvetka
TOZD Sidrne verige: Rikanovič Nedo, Podlipnik M artin,

R otar Ferdo
Poročili so se:
Pogačar B ožidar iz Tehničnega sek to rja  
Rodili so se:
Plemelj Jo že tu  iz TOZD V erigam a sin Tadej
P re tn ar B ran k u  iz tozd V erigam a sin  M itja
Prašiček A n tonu  in  Ju lijan i iz tozd V erigam a sin Alojz
Kovačevič D an e tu  iz tozd O rod jarna sin D am ir
Zakarič Ivici iz tozd V ijakarna sin Igor
Čirič Jakovu  iz tozd Sidrne verige hči Vesna
Sukobljevič M atu  iz tozd Sidrne verige hči M agdalena
V eren Beli iz tozd Vzdrževanje sin B oru t
M ulej M arku  iz tozd V zdrževanje sin Žiga
Finžgar M ojci iz Vodstva DO sin Blaž
Rom ih D arji iz Kom ercialnega sek to rja  sin Iztok

K adrovska služba

NESREČE V SEPTEMBRU 1980
V sep tem bru  se je ponesrečilo devet delavcev:
T orkar Janez  
Šmid Jože 
R upar B rane  
Korošec A nton  
D olinar F ranc  
Zupan Janez  
Kovačec Vinko 
Kokalj Vojko

tozd TIO 
tozd TIO 
tozd V zdrževanje 
tozd S id rne  verige 
tozd S id rne  verige 
tozd Kovačnica 
tozd V erigam a
tozd O rodjarna, se je v  sep tem bru  
d v ak ra t ponesrečil

A m bulanta  prve pomoči je v sep tem bru  posredovala 382-krat, 
in  sicer:
urezi vbodi 40-krat
opekline 14-krat
udarine, stiskanine 12-krat
odgrnine 24-krat
glavoboli, zoboboli 87-krat
tu jk i v  očeh 11-fcrat
bolečine želodca 10-krat
prehladi, bolečine grla 26-krat
p rev ijan je  poškodb 56-k;rat
m erjen je  krvnega p ritiska 47-krat
ostale in tervencije  55-krat
V sep tem bru  nismo zabeležili začetnega požara.

Ob
upokojitvi

V avgustu  je  bil invalidsko upokojen  naš sodelavec A rih  Ja 
nez. V naši DO je bil zaposlen od 1949 do 1951. leta in  od 1955 
do 1964, neprek in jeno  pa od 20. 6. 1969 naprej kot stiskalec v tozd 
V ijakarna.

Zaradi invalidnosti je bil po oprav ljen i rehabilitaciji prem eščen 
v  tozd O rodjarno , k je r je  uspešno opravljal delo skladiščnika go
to v ih  izdelkov. V endar je  to delo zarad i slabega zdrav ja  opravljal 
le dobri dve leti.

Ob upoko jitv i se m u zahvalju jem o za njegov delovni doprinos 
in  m u želim o zdravja te r  dolgoletno uživanje zaslužene pokoj-

n in e ' Sodelavci iz O rod jarne

Iz plezalnega dnevnika
(6. X. 1968 — Prisojnik »Hudi
čev steber«)

Hudičev steber že po im enu da 
vedeti, da ni k ar tako, tako hud 
pa spet ni, da se me bi dal ug
nati, smo m islili mi, ki smo se 
odpravljali vanj.

V nedeljo z ju tra j nas je pe
te rica  odšla še ob mesečevi sve t
lobi i zkoče n a  Gozdu. Do vsto
pa smo prišli še p reden  se je zda
nilo. Zadnji idei poti pod steno 
smo prehodili k a r  po snežnem 
tunelu, ki ga je  izdolbla voda. 
S Petričevim  Janezom  sva se
stavljala prvo navezo, Miha K o
m an in Miro P ap ier pa drugo n a 
vezo.

Midva z Janezom  sva bila že 
pripravljena in  začel sem pleza
ti. M iha in Miro sta  imela še vso 
opremo razstlano po tleh pod s te 
no. In  glej ga šm enta, nisem n a
redil niti idva koraka, ko se mi 
je vse pod nogam i podrlo in  p a 
dlo n a  vrečo, v  k a teri je bila vsa 
malica in pijača. N ajprej smo se 
vsi skupaj vprašujoče spogleda
li, nato pa b ru h n ili v  smeh. Od 
vse izdatne m alice ni ostalo d ru 
gega kot v rečka soka, pa še ta 
se je potem M iru med plezanjem  
zmečkala in sok se je  razlil. No, 
jaz se zaradi tega nisem  dosti raz 
burjal, am pak sem  jo hitro od- 
kuril naprej v  višave.

S tena je b ila  navpična in  le 
redkokateri raztežaj je popustil 
v svoji napetosti. P roti polovici 
steb ra se je stena položila in  p re 
šla v »turno«, kakršn ih  je veliko 
v severni steni Triglava.

Tu sva si z Janezom  privošči
la krajši počitek.

Nato sva se odpravila naprej 
proti silovitemu »vinkelnu«, k i pa 
n iti ni bil tako strašen, kot sem 
si ga predstavljal.

Precej težje je bilo nad njim , 
v navpičnih kaminih, Tu m e je 
Janez, spravil zob dobro voljo.

Ko sem preplezal zelo teža
ven previsni prag v zadnjem  de
lu  kam inov, sem Janezu poteg
n il na stojišče še nahrbtnik , da 
bi čim laže prišel čez. Namesto, 
d a  bi potem toliko počakal, da 
bi b ila  v rv  napeta, je b rez moje 
vednosti pričel plezati.

K er je biila stena previsna, n i
sem  opazil njegovega padca, le v 
trenu tku , ko sem še vlekel vrv  
k sebi, sem začutil silovit sunek, 
k i me je  skoraj potegnil s sto ji
šča. Takoj sem močno stisnil vrv, 
a k ljub  tem u mi jo je  nekaj m e
trov  ušlo skozi roke. Janeza sem 
obdržal tik  pred niže ležečo p lo
ščadjo. Če pa bi do takrat, ko je 
padel, potegnil k sebi m an j vrvi, 
ga gotovo ne bi mogel tako h i
tro  ustav iti in  bi že prej treščil 
ma ploščad. Tako pa se je na

vkljub vsemu vse srečno konča
lo. Ko je  nato končno le prip le
zal do mene, sem začutil ostro 
bolečino na p rstih . Pogledal sem 
roke in  kar nisem  mogel verjeti. 
Dlani in  prsti so b ili v m ehur
jih in bolečine so bile vedno h u j
še. Da ne bi p red rl m ehurjev, 
sem roke nam azal in  jih  obve
zal, zaradi česar sem precej težje 
plezal še tistih  nekaj raztežajev 
do vrha. P rava m ora p a  je bila 
na stojišču, k e r  so me roke tako 
skelele, da sem  m oral na vsa
kih nekaj m inu t spustiti vrv in 
pritisn iti roke ob skalo, da so se 
nekoliko shladile. Končno sva le 
dosegla vrh.

T okrat mi je  »Hudičev steber« 
zares hudičevo zagodel, vendar 
so bile bolečine ob steklenici p i
va, ki jo je  n a  v rh  prinesel P ir 
natov Francelj, km alu  pozabljene.

Zvone Andrejčič

Spominski pohod Janeza Jenka
na Stol

Že lani je  bilo govora n a  zad
njem  10. jub ile jnem  pohodu na 
Triglav, da bo v letošnjem  letu 
organiziran pohod železarjev na 
Stol, v organizaciji KOOS Žele
zarna Jesenice. Med tem  časom 
je prem inil dolgoletni delavec je
seniške železarne Janez Jenko, 
eden vodilnih športn ih  rekreator- 
jev p ri sekciji za šport in rek rea
cijo. Tako so se v Železarni od
ločili, naj bi b il ta  pohod nam e
n jen  v njegov spomin in  so ga 
imenovali »Spom inski pohod Ja 
neza Jenka n a  Stol«. Pohod je 
bil 13. septem bra.

Do Žirovnice, k je r je  bil zbor 
udeležencev pohoda iz Verige, teh 
je  bilo 50, je  p rišel vsak, kakor 
je  vedel in znal, saj ni bilo orga
niziranega posebnega prevoza do 
Završnice. Tako smo najeli tri 
traktoriste, da so nas peljali do 
Valvasorjevega doma. Zbor ude
ležencev pohoda pri Valvasorju 
je  bil ob 8. uri. Ob tej priložnosti 
je bilia tud i k ra jša  spominska 
slovesnost v spomin Janeza Jen 
ka. Nato smo se odpravili proti 
Prešernovi koči n a  Stolu. Za po
hod na Stol so bile štiri variante. 
Ena je bila s Koroške Bele, dru
ga od V alvasorjevega doma, tre t
ja  z avstrijske stran i preko Ce
lovške koče. Č etrta  je bila nam e
n jena tistim  pohodni kom, k i se 
niso počutili kondicijsko sposob
ni za šestum o hojo na Stol in 
preko Bdliščice n a  Pristavo. Z av
strijske  s tran i so  prišli pohodniki 
z Raven n a  Koroškem. Ti so tudi 
imeli najdaljšo  poit. Pohoda na 
Stdl se je  udeležilo okoli petsto 
udeležencev.

Vreme nam  je bilo izredno na
klonjeno, saj je  bil lep sončen 
dan. Čeprav je  naš vremenko 
Trontelj n a  televiziji obetal, da 
bo v soboto dež. No, deževalo je, 
vendar zvečer, da nas ni motil. 
Pogled s pobočja Stola in z v rha 
je bil res lep, posebno lep je  bil 
pogled na Triglav. Bolj ko smo

se bližali vrhu, bolj je pihalo, da 
je  bilo kar m alce hladno. Po
streženi smo bili z vročim čajem, 
ki se je po naporni poti krepko 
prilegel in  nas malo ogrel. Po 
k ratkem  počitku in  okrepčilu smo 
šli še n a  vrh. Bil je  lep pogled na 
celovško kotlino. Sam sem bil že 
tr ik ra t, vendar takega razgleda z 
v rh a  še nisem im el kot to pot. 
Z v rh a  je  pot vodila po pobočju 
Stola in Belščice proti P ristav i 
na Javorniškem  rovtu. Pot je  vo
dila mim o spominske plošče dveh 
vojakov, ki sta izgubila življenje 
p ri izvrševanju naloge kot g ra 
n ičarja  p ri čuvanju naše meje. 
D ruga spominska plošča je  po
stav ljen a  v spomin jad ra ln i pilo- 
t in ji Vesni Žnidaršič, ki se  je  po
nesrečila leta 1975 z jad ra ln im  
letalom  n a  pobočju Belščice. Po
tem  nas je  vodila pot dalje po 
pobočju itn skozi Medji dol na 
Pristavo. Spotoma smo videli še 
eno spominsko obeležje, koder so 
Nem ci med vojno pobili k a ra 
vanške kurirje. Pot navzdol skozi 
M edji dol je bila u trudljiva, ven

dar ne toliko, da se na Pristavi 
ne bi ob zvokih glasbe tudi za
vrteli. Poprej pa smo se okrep
čali z okusnim  pasuljem  in s p i
vom, potem  p a  je šlo. Seveda tudi 
to pot nista m an jkala  naša vese
la pohodnika Janko  in  Edo. Če
prav si še tako utru jen , ko ta  dva 
stopita na oder, te  u trujenost h i
tro mine. Ko je bil letos spo
mladi pohod železarjev na Olše
vo n a  Koroškem, je  Edo našem u 
Janku podaril darilo v  spomin 
na skupino sodelovanje. No, da 
Leščani ne bi bili dolžni Koroš
cem, je  Janko podaril Ediju veli
ko kolajno. To koialjno so dali n a 
rediti v Kropo, verigo pa je p ri
spevala Veriga. N a kolajni je  p i
salo: » N a jv e č jem u ...« , ta  pa je 
bil na kolajni, tud i upodobljen. 
Veselega razpoloženja torej ni 
m anjkalo. Tem u pa je  pripomogla 
tudi jeseniška godba n a  pihala. V 
veselem razpoloženju smo se po
tem  razhajali n a  svoje domove in 
si zaželeli drugo leto na svidenje.

Emil Selan
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Za nagradno križanko, ki je  bila ob jav ljena v prejšnji številki, smo dobili 75 rešitev.
Izžrebani so bili naslednji reševalci:

prva nagrada 170 din Tomaž Majer, d ruga llOdiln Ju re  Pejič in A nka Novak, tre tja  80 din Anica Juršinič 
in Ivanka Sodja.

Rešitev današn je križanke nam  pošljite do 4. novem bra 1980.

n e m šk i b a r v n i  f i lm
K A M IK A Z E  N A  K O L E S IH  29. 11. ob  20. u r i ,  30. 11. 

ja p o n s k i  b a rv n i  z ab av . ob 17.30 
p u s to lo v s k i  f ilm
15. 11. ob 20. u r i,  16. 11. IZ G U B L JE N I R O D N I K R A J  
■ob 18. u r i  1. in  3. 12. o b  20. u r i

Balinanje v Lescah
Uvodoma vam  želim prikazati, 

kako je  balinarski klub sploh n a 
sta l in  kako se je razvijal.

Ustanovljen je  bil leta 1966 
na željo 20 članov, ki so tudi 
podpisali ustanovno listino. Sprva 
smo imeli eno sam o stezo, ki pa 
ni ustrezala tekm ovalnim  predpi
som. Zato smo pričeli z izgradnjo 
še druge steze, bili- s ta  ograjeni 
le z lesenimi plohi. Naše ekipe 
so na teh  stezah m arljivo  tren ira
le in že so b ili v idni dobri re
zultati. Število članstva je iz leta 
v leto raslo in  spet smo morali 
misliti na razširitev  in posodobi
tev igrišč, zgradili smo še tretjo  
stezo in  vse tr i  ogradili z žično 
ogrado. Ker p a  še to  ni zadosto
valo za organizacijo večjih tek 
movanj, smo se dokončno odločili 
na našem  občnem  zboru, da bo
mo dogradili še četrto  stezo in 
vse skupaj pokrili. K akor se lahko 
vsakdo o tem  prepriča, smo naš 
sklep tudi uresničili, da pa nam 
je to uspelo, je bila potrebna ve
lika m era dobre volje in  požrtvo
valnosti vseh članov kluba, po
sebno tistih, ki so nosili glavno 
vlogo odgovornosti.

M oram tud i povedati, da so 
nam  šli na roko tud i vsi pristojni 
organi in osebe, da smo dobili v 
zelo kratkem  času vso potrebno 
dokumentacijo.

Ob tej p rilik i moramo še en 
k rat izreči in dati javno priznanje 
a rh itek ti P iber Metki, P iber Leo
poldu, Triiplat Slavku, Onič Iva
nu, M arkelj M atiju, Žbontar P e
tru , ing. Noč Pavlu, ing. Golc 
Vinku, Šter M ilošu in  Zavodu za 
urbanizem  te r  vsem  tistim , ki 
so kakorkoli pripom ogli k izgrad
nji tega objekta.

Posebno p rizn an je  pa zasluži 
naš predsednik P ušn ik  Franc, ki 
je nesebično vodil delo te r vložil 
ogromno tru d a  v teh šestih me
secih priprav  in  dela. Posebna 
hvala gre tud i članom  kluba, ki 
so se udeležili udarniškega dela, 
ki ga ni bilo malo. 98 članov je 
skupno naprav ilo  4.878 delovnih ' 
ur, in  če to ovrednotim o z d inar
ji, bi to  pom enilo najm anj še 40 
starih  m ilijonov stroškov. Da ne 
bo kdo mislil, kako nam  je delo

šlo gladko od rok! Moram pove
dati, da smo naleteli na težave 
okrog zbiranja sredstev, ta  p a  še 
doslej niso zbrana v  celoti .Teža
va je  še večja, ker smo padli v 
obdobje gospodarske stabilizacije, 
v en d a r upamo, da bodo pristo jn i 
organi pomagali prebresti tu d i to  
p repreko  in težavo.

Danes, ko objekt služi že svo
jem u nam enu, smo lahko vsi po
nosni nanj. Nem alokrat nas bo 
potegnil ite zagate, kam  sedaj, ko 
dežuje.

Ob koncu bi prikazali samo 
nekaj letošnjih rezultatov, ki smo 
jih  dosegli na prvenstvih in  tu r 
n irjih .

1. M ariborski 'tu rn ir za pokal 
m arša la  T ita — 2. mesto

2. Tekm ovanje posam eznikov za 
G orenjsko — 1. mesto

3. Ekipno tekm ovanje B liga, za
sedeno 2. mesto, obenem u v r
s titev  prihodnje leto v A ligo

4. T u m ir v K ran ju  — doseženo
3. mesto

5. 1. m esto na tu rn irju  v Tržiču
6. 3. mesto na tu rn irju  na R epen- 

taboru  na Prim orskem
7. 2. mesto na tu rn irju  borca v 

K ran ju
8. 1. m esto na igrah  slovenskih 

železarjev na Jesenicah
9. 8. m esto na republiškem  p r

venstvu v zbijanju
10. 4. m esto n a  m ednarodnem  tu r 

n irju  Pokal G orenjske v  R a
dovljici

11. 2. m esto na m em orialu v K ra 
n ju  Center

12. 1. m esto na tu rn irju  v M edvo
dah za občinski praznik

13. 1. mesto 20. 9. 1980 n a  o tvo
ritvenem  tu rn irju  v Lescah

14. 2. in 3. mesto n a  občinskem  
sindikalnem  tu rn irju  v Lescah

15. 3. m esto na K resovskem  tu r 
n ir ju  na Javorniku

16. 1. m esto na D ugarjevem  m e
m orialu na Jesenicah.

To je  samo nekaj rezultatov, 
ki so jih  dosegli leski balinarji v 
letošnji sezoni k ljub  vsem napo
rom  im težkem u delu. Z ato  jim  
tud i še v bodoče želim enak ih  in 
še boljših rezultatov.

Janez M acuh

Avto
rally

Občinski svet Zveze sindikatov 
Slovenije Radovljica in ZTKO R a
dovljica v izvedbi AVTO MOTO 
DRUŠTVA — športna komisija 
Radovljica so bili organizatorji le
tošnjega AVTO RALLYA »GO
RENJSKA 80« za VI. sindikalno 
prvenstvo občine Radovljica. Tek
m ovanje je bilo v soboto, 27. sep
tem bra 1980, na relaciji Radovlji
ca — Bohinj — Je re k a  — Poklju
ka — Gorje — Bled — Tržiška 
Bistrica — P odnart — Lancovo — 
Ribno. Ocenska vožnja je  bila se
stavljena iz š tir ih  etap. Na za
četku prve in če trte  etape so mo
rali vozniki op rav iti dve sp ret
nostni preizkušnji : vožnja med 
keglji, park iran je  -naprej — n a 
zaj. vožnja po  deski vzvratno, 
vožnja od garaže do garaže s 
prižganimi lučmi, ustavljanje na 
ciljni črti s p rednjim i — zadnji
mi kolesi. Vozniki — sovozniki so 
m arali opraviti še naslednje preiz
kušnje :

1. Med vožnjo prve etape je  
bila kontrola vožnje po prom etnih 
predpisih (radar).

2 ,S spomenikov NOB je bilo 
treba v prvi, drugi in  tretji etap i 
prepisati del teksta.

3. N a koncu druge etape na 
Zatrn iku je m oral sovoznik izstre
liti 3 naboje.

4. Med vožnjo tre tje  etape sta  
m orala voznik in  sovoznik rešiti 
tri vprašanja iz cestnoprom etnih 
predpisov, in to  m ed prehodno 
kontrolo v Tržiški Bistrici in  ča
sovno kontrolo v Podnartu.

5. Na cilju v  Ribnem  je sovoz
nik opravil še preizkus v p ikadu 
5 puščic v tarčo.

Vsako leto je  AVTO RALLY 
potekal na relaciji Radovljica— 
Crikvenica, za k ar je  bilo p re 
cejšnje zanim anje. Letos pa je 
bilo domenjeno, da zaradi s tab i

lizacije organizirajo AVTO RAL
LY G orenjska 80. Verjetno je  bilo 
to krivo, da je bila precej m a n j
ša udeležba, saj je  sodelovalo le 
41 dvojic iz 27 OO ZS, od teh  le

pet ženskih. Od naših sta se iz
vrstno odrezali Tonejc Dora in 
M arolt Mira, saj sta  z odlično 
vožnjo dosegli p rvo mesto, pa tu 
di ostali so dosegli lepe rezultate.

Ženske dvojice

1. Tonejc-M arolt Veriga 171 kaiz. točk
2. K olm an-Perko Elan 217 kaz. točk
3. Stržilnar-Beznik Veriga 219 kaz. točk
4. Podlipec-Lavrič Elan 270' kaz. točk
5. U revc-Žem lja Vezenine 273 kaz. točk

Moške dvojice

1. K apus-Stroj Elan 106 kaz. točk
2. Donaval-Burič GG 120 kaz. točk
3. Knaflič-Kunšič Veriga 134 kaz. točk
8. K elih-Lapuh Veriga 150 kaz. točk

12. Pavlin-Paivlin 173 kaz. točk
16. B rudar-Pogorelec 202 kaz. točk
21. Pašič-Pogačnik 232 kaz. točk
22. Jauševec-Dežmam 242 kaz. točk
23. Skopore-Pungerčar 249 kaz. točk
29. Hočevar-M ajstorovič 292 kaz. točk
33. A žm an-K rničar 390 kaz. točk
36. Š-abat-Mohoriič 552 kaz. točk

Ekipno

1. GG Bled 110 točk
2. E lan Begunje 86 točk
3. V eriga Lesce 82 točk

Razglasitev rezultatov je  b ila 
v gostišču Oddih v Ribnem, k je r 
je  b ilo  tudi družabno srečanje za 
vse udeležence. Želja vseh je bila,

da se drugo le to  spet srečajo, 
vendar naj bi bil rally  organizi
ran  na slovensko obalo.

C ilka Stržinar

VERIGA je glasilo delovne organizacije Slovenske železarne 
— Veriga n. sol. o., Lesce. Izhaja enk ra t mesečno. U reja ga 
uredniški odbotr: K ozam ernik M arjana, dipl. oec., A rh Zden
ka, Vidic Božena, Vovk F ranci in T orkar M itja. Odgovorni 
urednik  T orkar Mitja.

Glasilo je po 7. točki 36. člena Zakona o obdavčenju  pro
izvodov in storitev v prom etu  (Ur. list SFRJ, št. 33/72) in 
m nenju  sekretariata za in fo rm iran je SRS prosto plačila pro
m etnega davka — Tiska T iskarna Ljubljana.


